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Cena 4 din 

lovi delegati prvič  v skupščinskih klopeh 
Velenju in Mozirju so bile v sredo prve seje zborov občinskih skupščin - Delegati vseh 
ih zborov skupščine občine Velenje so za novega predsednika izvolili Franja Koruna, 

mozirski delegati pa Hinka Copa 
Novoizvoljeni delegati vseh 

eh zborov skupščine občine 
slenje so se v sredo sešli na 
vo sejo. V prvem delu so vsi 
ije zbori izvolili za novega 
edsednika skupščine občine 
:lenje Franja Koruna, za pred-
dnika izvršnega sveta skupš-
ne občine ponovno Franja 
juna, za sekretarko skupščine 
ičine pa Hermino Klančnik, 
je opravljala to dolžnost že 

slej. Podpredsednika skupšči-
občine in člane izvršnega 

rta pa bodo izvolili na pri-
dnji seji. Za tem so delegati, 
dobno kot v Mozirju, glaso-
li še o listi kandidatov za 
ine predsedstva socialistične 
publike Slovenije, izvolili pa 
tudi delegate za zvezni zbor 

ttpščine SFRJ. 

Na samostojnih sejah so 
zbori nato izvolili še pred-
sednike in namestnike pred-
sednikov posameznih zborov. 
Za predsednika zbora združe-
nega dela so izvolili ponovno 
Erna Rahtena, za namestnika 
predsednika Petra Krepla. Novi 
predsednik zbora krajevnih 
skupnosti je Tone Hladin, 
namestnik predsednika Herman 
Arlič. Družbenopolitični zbor 
bo v naslednjem mandatnem 
obdobju vodila Marija Žužek, 
namestnik predsednika pa je 
Srečko Meh. , 

Ob izvolitvi je novemu pred-
sedniku skupščine občine 
Velenje, Franju Korunu najprej 
čestital dosedanji predsednik, 
Nestl Žgank in mu zaželel čim 
uspešnejše delo. Čestitko je 

Franju Korunu izrekla tudi 
delegacija občinskega štaba teri-
torialne obrambe, vsem izvolje-
nim kot novim delegatom pa je 
zaželela čimboljše delo tudi 
delegacija velenjskih pionirjev. 

Novoizvoljeni predsednik 
skupščine občine Velenje, 
Franjo Korun je ob izvolitvi 
izrekel vse priznanje delegatom, 
ki so - kot je poudaril,temeljili 
delegatsko funkcioniranje  in 
dosedanjemu predsedniku 
Nestlu Žganku za dosedanje 
dosežke. Dejal je tudi, da je 
pred vsemi v prihodnje 
pomembna naloga nadaljnje 
krepitve delovanja delegatskega 
sistema, pozitivnega razvoja 
materialne baze združenega 
dela, družbene nadgradnje, 

(nadaljevanje na 2. strani) 

Delegati vseh treh zborov mozirske in velenjske občinske skupščine med prvim zasedanjem 

'riznanje TGO Gorenje 
tlenjčani so prejeli diplomo za poseben prispevek v iz-
janju politike hitrejšega razvoja gospodarsko neza-

dostno razvitih republik in pokrajin 
Skupščina sklada federacije 
kreditiranje hitrejšega razvo-
»ospodarsko nezadostno raz-
h republik in avtonomnih 
Erajin je na svečani seji, kije 
i 30. marca v Beogradu, po-
ila diplome in plakete kot 

RUDARJI ZA 1. MAJ 
ET NA PASKI KOZJA K 
Delavci rudnika lignita Vele-

so lani prvikrat proslavili 
dnarodni delavski praznik — 
maj s srečanjem na Paškem 
zjaku. Na to znano izletni-
i točko v neposredni bližini 
enja so odšli skupaj z dru-
skirni člani. 
rudi letos bodo velenjski ru-
ji {»osla vili 1. maj z manife-
ajo na Paškem Kozjaku. O 
>ravah na praznovanje, kate-
i organizator je koordinacij-
konferenca  ZSMS rudnika 

ita Velenje, bomo podrobno 
očali v prihodnji številki. 

SEJA 
ZVRŠNEGA ODBORA 
OK SZDL VELENJE 
zvršni odbor predsedstva 
iinske konference  SZDL Ve-
e je na včerajšnji seji imeno-
člane žirije za podeljevanje 
:nanj osvobodilne fronte  ter 
koval predloge dobitnikov 
priznanj za leto 1978. Zra-
tega so nia seji govorih še o 
aterih dlrugih vprašanjih, 
l drugim tudi o organizaciji 
inarja za. vodje delegacij v 
evnih skuipnostih. 

javna priznanja za poseben pri-
spevek v izvajanju politike hit-
rejšega razvoja gospodarsko 
nezadostno razvitih republik in 
pokrajin. 

Iz socialistične republike Slo-
venije sta prejeli diplomo tovar-
na gospodinjske opreme Go-
renje Velenje ter delovna orga-
nizacija Hidromontaža Maribor. 

PRVE SEJE SKUPŠČIN 
SIS DO 26. APRILA 

Na občinski konferenci 
SZDL Velenje so se zadnji pe-
tek posvetovali kandidati za 
predsednike skupščin in izvr-
šnih odborov skupščin samou-
pravnih interesnih skupnosti. 
Govorih so o nalogah, ki jih je 
treba opraviti do prvih sej skup-
ščin, ki se bodo v Šaleški dolini 
zvrstile do 26. aprila. Sicer pa 
so udeleženci posvetovanja pou-
darili potrebo, da bi čimprej 
opravili seminarje za novoizvo-
ljene delegate in jih usposobili 
za zahtevno delo. 

Srečanje pionirjev  v Velenju 
V Velenju bo 23., 24. in 25. aprila srečanje pionirjev 

zgodovinarjev in likovnikov iz vse Slovenije 

IME 
drugi pokovici tedna priča-
jemo zbroljšanje z razjas-
vami in otsvežitvijo. 

Prejšnji teden je bila seja pri-
pravljalnega odbora za IX. sre-
čanje pionirjev zgodovinarjev in 
likovnikov ter pohod Tito, re-
volucija, mir, ki bo 24., 25. in 
26. aprila v Velenju. Doslej se je 
za srečanje prijavilo 75 pionir-
skih odredov iz vse Slovenije. 

Pionirjem je potrebno omo-
gočiti v konkretnih akcijah, da 
spoznajo revolucionarno zgodo-
vino narodno osvobodilne bor-
be, se srečajo z borci, obiščejo 
pomembne kraje in točke iz 
partizanskega osvobodilnega 
boja in seveda združevanje ter 
medsebojno spoznavanje v smi-
slu bratstva in enotnosti jugo-
slovanskih narodov. Letošnje 
IX. srečanje pionirjev zgodovi-
narjev in likovnikov na temo 
narodno-osvobodilni boj na Slo-
venskem jeseni leta 1943 bo 
organizirala občinska zveza pri-
jateljev mladine Velenje v sode-
lovanju z Zvezo prijateljev mla-
dine Slovenije, Zavodom SR 
Slovenije za šolstvo in Zvezo 
združenj borcev NOV Slovenije, 
predvsem pa s tesnim sodelova-
njem z družbeno političnimi 
organizacijami občine Velenje. 

Ta prireditev bo posvečena 
35-letnici zbora odposlancev 
slovenskega naroda, pohodu 
Tito - revolucija - mir in praz-
niku OF - 27. aprilu. 

Pionirji zgodovinarji, ki se 
bodo udeležili srečanja v Vele-
nju zbirajo in poučujejo vsebi-
no na razpisano temo. Zbrano 
gradivo bodo poslali v Velenje 
do 22. aprila, kjer ga bo ocenila 
republiška komisija. Pionirji li-
kovniki bodo izdelovali likovne 
izdelke na temo iz zbranega gra-. 
diva svojega pionirskega odreda. 
Vsi udeleženci srečanja iz vseh 
slovenskih občin se bodo zbrah 
26. aprila na Titovem trgu, kjer 
se bo pričel množičen pohod 
na Trg svobode v Šoštanju. Od 
tam bo krenila na pot prva 
skupina pionirjev po trasi do 
Murske Sobote, kjer bo tradi-
cionalni zbor jugoslovanskih 
pionirjev v prvi polovici junija 
letos. 

V Velenje bo prišlo okoli 
3000 pionirjev, ki jih bodo 
sprejeli učenci na svoje domo-
ve. Pionirji zgodovinarji bodo 
reševali testne naloge na razpi-
sano temo, likovniki pa izdelo-
vali likovna dela. 25. aprila do-
poldne bo kviz oddaja na kateri 
bodo razglasih rezultate in po-
delili priznanja potem pa bo še 
tovariško srečanje. Seveda pa 
bodo pionirjem pokazali tudi 
naše mesto, ogledah si bodo 
muzej na velenjskem gradu, na-
slednjega dne pa bodo sodelova-
li na množičnem pohodu do 
Šoštanja. M. T. 

ENODNEVNI SEMINAR 
NA DOBRNI 

Včeraj je bil na Dobrni po-
svet za predsednike OOS in 
predsednike konferenc  OOS. 
Na posvetu so obravnavali pri-
prave na IX. kongres Zveze sin-
dikatov Slovenije z vidika ures-
ničevanja družbene vloge sindi-
kata v političnem sistemu socia-
lističnega samoupravljanja, or-
ganiziranost in delovanje sindi-
katov, naloge sindikatov pri 
uveljavljanju delegatskega siste-
ma, razporejanje čistega dohod-
ka in delitev sredstev za osebne 
dohodke ter skupno porabo. 

Na posvetu sta sodelovala 
tudi predsednik republiškega 
sveta Zveze sindikatov Slovenije 
Vinko Hafner  in član sekreta-
riata predsedstva republiškega 
sveta Zveze sindikatov Slovenije 
Emil Šuštar. 

Tovariš Vinko Hafner  je po-
poldan obiskal Velenje in se po-
govarjal s predstavniki družbe-
no političnega življenja naše 
občine, ogledal pa si je še ter-
moelektrarno Šoštanj in se sešel 
s predstavniki REK Velenje. 

O USMERJENEM 
IZOBRAŽEVANJU 

V ponedeljek se je v Mozirju 
sestal svet za vzgojo, izobraže-
vanje in kulturo pri predsedstvu 
občinske konference  SZDL. 
Člani so se pogovorili o tezah 
za zakon o usmerjenem izobra-
ževanju in o delovnem gradivu 
SIS za to področje. 

J i \ 

Šestdeset krvodajalcev velenjske občine je pretekli petek in soboto 
obiskalo pobrateno občino Split ter tam darovalo kri. Predstavni 
Splita so našim krvodajalcem izkazali izredno gostoljubje, posebne 
pozornosti pa je bil deležen Mirko Žkovnik, ld je v Splitu že 
82-krat daroval to za življenje tako dragoceno tekočino. Na sliki: 
Pionirki iz Splita izročata Mirku Žirovniku nagelj kot spomin na to 
plemenito dejanje. (Foto: Stane Vovk) 

28. aprila veliko slavje v Šoštanju 
' — -

Osrednja slovenska manifestacija v počastitev praznika dela, bo 28. aprila v Šoštanju, ko 
bodo svečano predali svojemu namenu naš največji elektro energetski objekt - novo 
termoelektrarno Šoštanj 4 - Elektrogospodarski kolektivi v Sloveniji bodo pod geslom 
»»Novi elektroenergetski objekti - skupni dosežek delavcev, proizvajalcev in 
porabnikov", proslavili delavski praznik z zaključkom gradnještevilnih elektroenergetskih 

objektov 

Letošnji mednarodni delavski 
praznik — 1. maj bodo delavci 
slovenskega elektrogospodar-
stva obeležili na svojstven na-
čin. V tem letu je, oziroma bo 
začelo v naši republiki obrato-
vati kar 39 novih elektroener-

getskih objektov, med drugim 
tudi naša največja termoelek-
trarna — četrta faza  termoelek-
trarne Šoštanj 4, moči 335 MW. 
V zadnjem obdobju smo nam-
reč zgradili oziroma rekonstrui-
rali v Sloveniji več pomembnih 
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V  soboto in nedeljo  je bila  v Zavodnjah  lokalna  mladinska  delovna 
akcija,  ki se jo je udeležilo  75  mladink  in mladincev  iz OO ZSMS 
Velenje.  Pod  vodstvom  Toneta  Žižmonda  so skopali  4500 m jarka 
za vodovod  in položili  3000 metrov cevi. 

V  nedeljo  so imeli  vsi udeleženci  akcije  v prostorih  kulturnega 
doma Zavodnje  družabni  večer,  kjer se jim je za marljivo  delo 
zahvalil  predsednik  KS  Zavodnje  Zdravko  Ročnik.  Delovna akcija 
se bo nadaljevala  22. in 23. aprila. 

Janko  Čas;  (foto:  B. Z.) 

elektroenergetskih objektov v 
okviru proizvodnje, prenosa in 
distribucije električne energije, 
in sicer več novih elektrarn -
Brestanica, Trbovlje, Moste, 
Fala in Šoštanj, daljnovodov in 
razdelilnih transformatorskih 
postaj. 

Zato so se v združenih elek-
trogospodarskih podjetjih Slo-
venije odločili, da delavskemu 
prazniku — 1. maju na čast pre-
dajo novozgrajene objekte svo-
jemu namenu. Slavje, katerega 
geslo je „Novi elektroenergetski 
objekti — skupni dosežek delav-
cev proizvajalcev in porabni-
kov", bo potekalo v številnih 
slovenskih občinah oziroma 
elektrogospodarskih kolektivih 
v naši republiki, osrednja pro-
slava zaključka gradnje elektro-
energetskih objektov v letu 
1978 pa bo 28. aprila v Šošta-
nju, ko bodo ta naš največji 
elektroenergetski objekt s pri-
ložnostno slovesnostjo predali 
svojemu namenu. 

Osrednja slovesnost v Šošta-
nju, na katero so povabili števil-
ne visoke goste, predstavnike 
elektrogospodarskih podjetij 
Slovenije ter izvajalcev del, bo v 
novih (lelavniških prostorih ter-
moelektrarne. O pomenu novo-
zgrajenih elektroenergetskih 
objektov, ki jih v tem letu pre-
dajamo svojemu namenu, bo 
spregovoril genaralni direktor 
elektrogospodarstva Slovenije, 
Janez Strniša, slavnostni govor-
nik pa bo predsednik izvršnega 
sveta skupščine SR Slovenije, 
Andrej Marine. V, priložnost-
nem kulturnem programu bosta 
sodelovala delavska godba Zarja 
iz Šoštanja in moški pevski zbor 
Kajuh iz Velenja. Po slavju pa si 
bodo udeleženci osrednje pro-
slave ogledah naš največji elekt-
roenergetski objekt termoelek-
trarno Šoštanj 4. 



Lik Borisa Kidriča 
Veliki revolucionar in mislec umrl pred 25 leti 

Velikan naše revolucije Boris Kidrič se je rodil 10. aprila 
prila 1912, umrl pa 11. aprila 1953, torej pred 25 leti. Njegovo 

življenje je bilo en sam revolucionarni boj, ki ga je pripeljal 
že pred vojno v vrh KPS in KPJ. Od aprila 1941 naprej je bil 
glavni in neposredni voditelj narodnoosvobodilnega gibanja 
(sekretar IO OF Slovenije), postal pa je tudi prvi predsednik 
slovenske narodne vlade. Opravljal je še celo vrsto drugih 
odgovornih dolžnosti in se ukvarjal tudi s publicističnima de-
lom. 

V spomin na velikega revolucionarja objavljamo odlomek 
iz govora, ki ga je Franc Šetinc, sekretar predsedstva CK 
ZKS, prebral na plenarni seji VIII. kongresa ZKS, ter odlo-
mek iz še danes aktualnega članka JBoj birokratizmu, kari-
erizmu in drugim nezdravim pojavom," Id ga je Boris Kidrič 
napisal 1944. leta. 

HI Je kot plamen 
Ob njegovi smrti pred petindvajsetimi leti je Edvard Kardelj dejal: 
oris Kidrič je živel kratko, toda boril se je dolgo in silovito . . . " 

Da, na kratki življenjski poti je bil kot plamen - človek energije, 
človek dela, vrh gore hrast, kakor so pisali o njem, in pri takšnem 
delu je tudi zgorel. Revolucionar in mislec Boris Kidrič nam je zapu-
stil bogato ustvarjalno dediščino. Živa je postala vsebina njegovega 
nenehnega delovanja ter snovanja, njegov izreden delovni polet, nje-
gova odločnost in zahtevnost do sebe in drugih, njegova neustrašnost 
in pogum, ki ga je izpričal na robiji, na Rogu, v partizanskem osrčju 
nastajajoče nove slovenske države, vsepovsod, na vseh položajih revo-
lucije. Njegovo delo je vzidano prav v temelje naše revolucije ter 
zdajšnjosti. 

Tisto, kar vsebujejo Štiri knjige njegovih zbranih del (peto priprav-
ljajo prav 9edaj), še zdaleč ni vse, kar nam lahko danes predstavi 
celovito podobo življenja in dela velikega revolucionarja, ki je z glo-
bokim znanjem marksisitčnega misleca - dialektika in kot človek 
prodorne akcije nakazoval nova pota jugoslovanskega gospodarstva. 
Pri tem pa niso nič manj pomembne druge razsežnosti njegove celovi-
te osebnosti kot misleca, organizatorja in vojaka, do zadnjega diha 
revolucionarnega borca za preporod slovenske družbe in slovenskega 
naroda. Skratka, nemogoče je na kratko vsaj približno predstaviti vso 
Kidričevo izjemno bogato predvojno in medvojno dejavnost ter poli-
tično delo, od prispevkov za ilegalni partijski tisk iz prvih let šesto-
januarske diktature pa vse do tistega, kar je pisal v tujini, kamor ga je 
vodila pot partijskega ilegalca in kjer je v Parizu - v najtežjih časih za 
našo partijo - sodeloval tudi s tovarišem Titom. 

0 karierizmu 
Birokratizmu, ..biciklistiki" soroden pojav je karierizem. Prav ta-

ko, kakor sta birokratizem in „biciklistika" poseg reakcionarne, pro-
tiljudske preteklosti v našo sedanjost, prav tako je karierizem osta-
nek, eden najgrših ostankov starih časov, ki se ne smejo več povrniti. 

Od funkcij  in položajev se je marsikomu zavrtelo v glavi. Pojavili so 
se tovariši, ki mislijo, da jim funkcija  in položaj dovoljujeta osebno 
neskromnost. Po mnenju teh tovarišev pomeni uvajanje funkcij  in 
položajev, da se je odprla doba karierističnega lova za njimi. 

Taki tovariši in tovarišice očitno pozabljajo, da funkcija  in položaj 
po eni strani izražata kolosalen napredek našega gibanja, ki je dosegel 
tudi že svoj državni prerast in svojo državno razčlenjenost, po drugi 
strani pa da nalagata svojim nosilcem še večjo odgovornost in še 
večjo predanost. 

Kdor misli, da obstaja v narodnoosvobodilni borbi in da bo obsta-
jala v svobodni bodočnosti kakršnakoli druga pot za ..napredovanje" 
razen poti požrtvovalnega dela, razen poti popolne predanosti naši 
stvari, za stvar in v korist stvari tudi za osebni razvoj vsakega posa-
meznika - to se, prvič, temeljito moti, drugič pa pozablja, da je 
največji škodljivec našega gibanja. 

Karierizem pomeni v svojem bistvu najhujše uničevanje predanosti 
in zdrave ambicije. Mi razlikujemo ambicijo od ambicije. Od bolne 
ambicije razlikujemo zdravo ambicijo, ki smo jo vselej gojili, jo goji-
mo in jo bomo tudi v bodoče gojili. Zdrava ambicija izraža samo eno. 
Izraža stremljenje, da daš vse za stvar, da razvijaš čim več osebnih 
sposobnosti v korist stvari, da dosežeš v svojem delu čimveč uspehov 
zaradi stvari. Zdrava ambicija pozna in uporablja pomembni vzgojni 
sredstvi - sredstvo priznanja in popularizacije poštenih kadrov in 
sredstvo zdravega tekmovanja. Oboje še vse premalo uporabljamo, vse 
premalo dajemo zadoščenja in priznanja tistim borcem in funkcionar-
jem, ki so dokazali svojo predanost in v korist našega gibanja razvili 
svojo sposobnost, vse premalo populariziramo take tovariše. 

Prav zato pa se na drugi strani pojavlja karierizem, ki nima z zdra-
vo ambicijo ničesar skupnega, ki ne temelji na predanosti, temveč se 
poslužuje intrig, medsebojne zavisti, skrivanja napak, „biciklistike". 

Nobenega dvoma ne more biti, da vodijo pojavi karierizma v raz-
kroj posameznih funkcionarjev  in njihove okolice, ker jih pravočasno 
ne zatremo. 

Zato: oster boj karierizmu, toda več zdravega tekmovanja, več 
populariziranja predanih tovarišev in tovarišic, njihovih uspehov, več 
priznanja tistim, ki ga zaslužijo, več zdrave ambicije. 

Šoštanj dobi urbanistični načr prvič  v 
skupščinskih 

klopeh 
(nadaljevanje si. strani) 
družbnega standarda in vsega 
tistega, kar omogoča našemu 
delovnemu človeku boljše 
počutje in kar vpliva na njegovo 
socialno varnost 

V sredo so se na prvi seji v 
novi sestavi zbrali tudi zbori 
skupščine občine Mozirje. Na 
skupnem zasedanju so za nove-
ga predsednika skupščine 
občine izvolili Hinka Čopa, za 
podpredsednika pa Lojzeta 
Plaznika. , Za predsednika 
izvršnega sveta so izvolili 
Toneta Vrhovnika, za pod-
predsednika Alfreda  Božiča, za 
člane pa Jožeta Kumra, Rudija 
Kuharja, Marjana Dobrovca, 
Franca Miklavca, Kristiana 
Planovška, Matijo Nastrana, 
Franca Sirka, Rudija Zageija in 
Janeza Žagarja. 

Za predsednika zbora zdru-
ženega dela so izvolili Marka 
Purnata, za podpredsednika 
Franca Trbovška, za pred-
sednika zbora krajevnih skup-
nosti Ivico Kozovinc, za 
podpredsednika Ivana Zidarna, 
za predsednika družbeno-
političnega zbora pa so 
mozirski delegati izvolili Edija 
Hermana, za podpredsednico pa 
Marijo Fludernik. 

Dokler ne bo padla odločitev o šoštanjskem trikotniku se bo stagnacija kraja nadalje 
— Kmalu spet zbor občanov 

Končana je razgrnitev urba-
nističnega načrta za mesto Šo-
štanj in okolico. Obsežno doku-
mentiran projekt, ki ga je pri-
pravil Zavod za urbanizem in na 
katerega so Šoštanjčani čakali 
skoraj petindvajset let, je bil 
mesec dni na ogled v preddverju 
kulturnega doma. 

Nakazana nadaljna pot mes-
ta, ki mu življenje kroji za naš 
energetski sistem tako potrebna 
plast premoga pod nogami, je v 
teh dneh ponovno osrednja te-
ma razgovorov prebivalcev dru-
gega največjega središča naše 
doline. 

V torek prejšnji teden je svet 
krajevne skupnosti v želji, da 
omogoči kar najširšo javno raz-
pravo o predloženem načrtu, 
sklical v kulturnem domu zbor 
občanov, kjer je bila pravzaprav 
edina točke dnevnega reda ob-
ravnava urbanističnega načrta 
za Šoštanj in okolico. 

Kako živo ie zanimanje kraja-
nov za to problematiko je poka-
zala tudi polna dvorana. Žal je 
bilo kaj malo mladih. Opazova-
lec je zlahka dobil občutek, da 
je vprašanje bodočnosti mesta 
domena starejših, očetov in ma-
ter, mladi pa bodo že nekako. 
Pa ni prav tako, saj se sedaj po-

20 garsonjer v stanovanjskem bloku 
na Sercerjevi ulici, dvosobno stano-
vanje v Gaberkah in v Velenju, 17 
stanovanj -v novih stanovanjskih blo-
kih v Šoštanju, 22 stanova^ v blo-
kih Salek - Gorica, 7 stanovanj v 
bloku v Smartnem ob Paki, 8 stano-
vanj so kupili za potrebe delavcev v 
negospodarski dejavnosti v Velenju 
in Šoštanju, odkupili in preuredili so 
stanovanja v nekdanjem zdravstve-
nem domu v Šoštanju. Za dobo 20 
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su na kozjanskem 770 tisoč dinar-

nju. 
let so posodili prizadetim po potre-

Rešujejo najnujnejše primere 
Delo odbora za pomoč v stanovanjskem gospodarstvu pri 
Samoupravni interesni skupnosti je bilo v preteklem ob-
dobju uspešno — Sredstva solidarnostnega sklada so zara-
di nerešenih stanovanjskih vprašanj borcev namenjena 
predvsem njim — Tudi v prihodnje bodo prednostno re-

Sevali najnujnejše stanovanjske probleme 

S prvim januarjem leta 1973 
je bila ustanovljena Samouprav-
na interesna stanovanjska skup-
nost, ki skrbi za gradnjo stano-
vanj, gospodarjenje s stanovanj-
skim fondom,  v njeni sestavi pa 
je tudi odbor za pomoč v stano-
vanjskem gospodarstvu. V okvi-
ru tega odbora dela tudi solidar-
nostni sklad, ki skrbi za ljudi, ki 
si težje pridobijo lastno ali na-
jemniško stanovanje. To so 

Eedvsem upokojenci, nezapos-

ni borci NOV, socialni podpi-
ranci, invalidski upravičenci, 
mladi zakonci, delavci z nizkimi 
osebnimi dohodki. Za te ljudi 
gradi solidarnostni sklad nova 
stanovanja, adaptira stara, 
vzpodbuja pa tudi individualno 
stanovanjsko varčevanje, tako 
da po pravilniku subvencionira 
varčevalce brez obveznosti 
vračila regresa. Za socialno og-
rožene naj bi pokrival sklad tu-
di določen del najemnine 

V naši občini imamo nizko 
stopnjo za solidarnostni stano-
vanjski sklad. Zbere se 9,5 od-
stotka od devetih odstotkov 
bruto sredstev stanovanjskega 
prispevka, sredstva od anuitet 
stanovanjskih posojil, in sred-
stva devetih odstotkov prispev-
ka delavcev zaposlenih pri pri-
vatnih obrtnikih, upokojencev 
in nekatera druga sredstva. Ker 
so ta sredstva torej precej nizka 
naj bi delovne organizacije prev-
zele skrb za delavce z nizkimi 
osebnimi dohodki in zaposlene 
mlade zakonce. Zaradi prekrat-
ke dobe intenzivne skrbi za sta-
novanjska vprašanja borcev na-
rodno osvobodilne vojne ta pro-
blem še ni rešen, zato je občin-
ski odbor zveze združenj borcev 
zaprosil Skupščino občine, da 
je sprejela poseben odlok, ki 
omogoča solidarnostnemu skla-
du, da lahko podeljuje posojila 
najpotrebnejšim borcem narod-
no osvobodilne vojne. Letno se 
zbere teh sredstev nad 400 ti-
soč dinarjev. Pri dodeljevanju 
teh posojil dajejo prednost 
kmetom - borcem narodno 
osvobodilne vojne. 

Od časa, ko je bil odbor za po-
moč stanovanjskemu gospodarstvu 
ustanovljen pa do konca februarja 
letos se je zbralo na njegovem žiro 
računu preko 600,000.000 dinarjev. 
Kupili so 20 enosobnih stanovanj in 

jev, sofinancirali  pa so tudi izgrad-
njo 120 posteljnega doma za organi-
zirano varstvo ostarelih Hudi v Vele-
nju. Zato so namenili 11,500.000 
dinarjev. 

Solidarnostni sklad pa je v pretek-
losti pomagal tudi ljudem, članom 
zveze združenj borcev narodno 
osvobodilne vojne, ki so bili v hudi 
stiski in si sami niso mogli urediti 
stanovanjskega vprašanja. Tako so 
pomagali Oprešnikovi družini iz 
Pake, zakoncema Sešel in članici 
zveze borcev, ki je živela v Šentflor-
janu z materjo in petimi otroki vgo-

PI?ek> solidarnostnega sklada je bi-
lo uspešno in s podobnim delom 
bodo nadaljevali tudi v prihodnje. V 
letošnjem letu imajo v planu izgrad-

stanovanj. Sklad si bo tudi v bodoče 
prizadeval, da bo prednostno reševal 
najnujnejše stanovanjske probleme 
in da bo posvečal posebno skrb do-
deljevanju stanovanj udeležencem 
narodno osvobodilne vojne. 

M. TAMSE 

IZOBRAŽEVANJE 
ZA DELEGATE 

Občinska konferenca  SZDL 
Mozirje je pripravila obsežen 
program družbeno-političnega 
in družbeno-ekonomskega izo-
braževanja članov novoizvolje-
nih delegacij in velja do konca 
tega leta. Program je zastavljen 
tako, da bo delegatom in vod-
jem delegacij v prvem obdobju 
nudil temeljno znanje, ki je po-
trebno za praktično uresničeva-
nje njihove družbene vloge v de-
legatskem sistemu. Po predvide-
vanjih bo obsegal 70 ur. Od te-
ga bo dve tretjini razpoložljive-
ga časa namenjenega predava-
njem, preostali del pa razgovo-
rom o praktičnih problemih s 
katerimi se bodo delegacije sre-
čevale pri svojem vsakdanjem 
delu. Predavanja in razgovori se 
bodo zvrstili v enajstih sobotah 
od 13. maja do 11. novembra. 

rajajo odločitve že za prihodnje 
rodove. 

Na zboru občanov, katerega 
se je udeležil tudi predsednik iz-
vršnega sveta skupščine občine 
Velenje Franjo Kljun, so pred-
stavniki Zavoda za urbanizem 
podrobneje obrazložili gradbeni 
načrt. 

V celotni dolini je zaradi 
eksploatacije premoga ogroženo 
1130 hektarjev zemlje. 700 
hektarjev bo kasneje, ko se bo-
do tla umirila, možno rekultivi-
rati, na 400 hektarjih pa se bo 
razprostiralo jezero, ki bo čez 
leta lahko postalo zanimiv turis-
tični objekt. 

Zaradi ugrezanja bo v Šošta-
nju ogroženih okoli 1300 prebi-
valcev. Rudarske škode bodo 
največje po letu 2000, saj bo ta-
krat zrušenih 75 odstotkov vseh 
objektov. Že do leta 1980 
bo rušno področje seglo 
Kajuhove ceste. 

Vsi objekti severno od želez-
niške proge bodo tako v prihod-
njih tridesetih letih izpraznjeni, 
nov del mesta pa bo nastajal 
južno* od proge in v Po hrast niku 
na 210 hektarih zemljišča. 

To je sorazmerno majhen 
prostor, ki je na 93 hektarjih že 
zazidan, precejšen kompleks pa 
je namenjen tudi bodoči indust-
rijski coni. 

Ob koncu gradnje bo po 
predvidevanjih urbanistov v Šo-
štanju živelo 3196 prebivalcev. 
To je manj kakor sedaj, ko ima 
ŠoStanj okoli 3500 prebivalcev. 
Nekateri krajani bi se morali 
preusmeriti v okoliške regenera-
totje. Prostorska stiska je veli-
ka. 

Škoda, ki bo nastala zaradi 
rušenja in nadomestitve objek-
tov presega možnosti naše obči-
ne, saj že po tekočih cenah do-
sega 2 milijardi 500 milijonov 
din. Pri rešitvi tega problema bo 
moralo sodelovati celotno zdru-
ženo delo naše republike. 

Zbor občanov pa domačine 
ni zadovoljil. Kako tudi, ko pa 
je ostalo odprto tako rekoč naj-
pomembnejše vprašanje — Kaj s 
šoštanjskim trikotnikom? Ur-
banistični načrt predvideva ru-

šenje tega gosto naseljenega 
dročja, RLV prav tako. V1 
bljani pa strokovnjaki že i 
dolgo izračunavajo ekonoi 
nost izpodkopavanja na I 
področju. Stališča so razlii 
odločitev še ni padla. 2 mili 
di in pol pač nista mačji ka 
za naše gospodarstvo. Nad 
štanjčani pa visi grožnja - ki 
in kam v jutrišnji dan? 

BORIS ZAK0S 

Novi predsednik 
Franc Brinovec 

Prva seja delavskega s« 
ta TGO Gorenje Velenj 

Člani novoizvoljenega di 
lavskega sveta tovarne ga 
podinjske opreme Gorenj 
Velenje so na svoji prvi se 
izvolili za novega predseduj 
ka delavskega sveta TG( 
Gorenje, Franca Brinova 

Člani novoizvoljenega de 
lavskega sveta TGO Goreî  
so na svoji prvi seji ocenil 
tudi gospodarjenje v prvi 
treh mesecih letošnjega leti 
Čeprav so dosegli v obdobji 
januar — marec rekordu 
vrednost proizvodne in i 
voza pa bo treba strniti n 
sile za dosego nalog, zapis 
nih v letni delovni načrt. 

DANES ZBOR 
TURISTIČNEGA 

DRUŠTVA VELENJE 
V prostorih gasilskega doma t 

lenju bo danes popoldne s pni 
kom ob 17. uri redni letni ob 
zbor turističnega društva Velenjt 

Na zboru bodo turistični del 
naše občine pregledali delo v pni 
lem letu ter sprejeli delovni prta 
za leto 1978. Izvolili bodo tudii 
upravni odbor, nadzorni odbor 
imenovali komisije, ki bodo tu! 
prihodnje delovale pri društvu, p 
vidoma pa tudi potrdili samoupi 
ni sporazum o združitvi turistih 
biroja turističnega društva Vek 
in Rdeče dvorane Velenje. 

Pouk obrambe in zaščit 
v krajevnih  skupnostih 

Letos krajani poslušajo predavanja o reševanju prebiv 
stva in materialnih dobrin v vojni in ob hudih nesrečah 

Skrbne priprave na pouk 

Upravni organ za ljudsko 
obrambo pri Skupščini občine 
Velenje organizira v krajevni 
skupnostih naše občine pouk 
obrambe in zaščite. Pripravljajo 
ga v sodelovanju z Delavsko 
univerzo, krajani pa bodo letos 
poslušali predavanja o reševanju 
prebivalstva in materialnih dob-
rin v vojni in ob hudih nesre-
čah. S poučevanjem te proble-
matike želijo usposobiti prebi-
valstvo za neposredno vključe-
vanje v reševalne akcije skupaj z 
enotami civilne zaščite v krajev-
nih in drugih skupnostih ter 
znotraj soseske pomoči. Izkuš-
nje pouka, ki se vrši po vsej Slo-
veniji govorijo, da se ob tem še 
vedno kažejo nekatere pomanj-
kljivosti, kijih je potrebno čim-
prej odpraviti. Tako naj bi v 
vseh krajevnih skupnostih izpol-
nili zahtevo republiškega sekre-
tariata za ljudsko obrambo, da 
pouku hkrati prisostvuje največ 
petdeset udeležencev, ker z več-
jimi skupinami ni mogoče dose-
gati zadovoljivih rezultatov. Po-
trebna je tudi dosledna eviden-
ca krajanov, da se onemogoči 
vsakega, ki bi se tega pouka ho-
tel izogniti. Pouku mora priso-
stvovati tudi predstavnik krajev-
ne skupnosti, ki naj vodi preda-
vanje in ob zaključku opredeli 
naloge ter aktivnosti za nasled-
nje obdobje. Pouk so dolžni 

obiskovati vsi občani od 15, 
60. leta starosti (moški) ozi 
ma 55. leta starosti (žensi 
Tega pouka pa so oprošfc 
vojaški obvezniki razporejaj 
oborožene sile in enote mi 
učenci, ki so končali najin 
dva razreda srednje ali poklk 
šole; študenti drugih letnikoi 
visokih šoL 

Krajevna skupnost bi moi 
dalje zagotoviti tudi to, da 
prostor za pouk ustrezno g 
pravljen in urejen. 

Republiški sekretariat 
ljudsko obrambo je pri iz« 
nju priprav za pouk v letošnj 
letu opozoril na naloge in i 
veznosti vseh, ki v tem proč 
sodelujejo. Tak kvaliteto 
pouk že dosega rezultate, 
zagotavljajo na področju f 
ske obrambe in samozaščiti 
boljše dosežke. 

v središč pozornost 
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iistilna naprava v rokah strokovnjakov 
obseg del temeljne organizacije Vzdrževanje v TGO Gorenje sodi tudi upravljanje s centralno čistilno napravo -

Skrb za strokovno izobraževanje delavcev - Pomemben delež pri reševanju oskrbe s pitno vodo 

Med tiste temeljne organiza-
ije združenega dela v Tovarni 
pspodinjske opreme Gorenje 

tudi Leskošek, vodja temeljne 
Iga niza rije Vzdrževanje 

felenje, ki imajo najraznovrst-
ejši spisek del in temu primer-
o tudi pisano strukturo zapo-

slenih, sodi vsekakor tozd 
Vzdrževanje. Že naziv sam 
mnogo pove. Od strokovnosti 
in uspešnosti njihovega dela, od 
njihovega truda in prizadevanj, 
je v mnogočem odvisen delovni 
učinek ostalih temeljnih organi-
zacij. Z vzdrževalnimi posegi 
skrbijo za nemoteno odvijanje 
tehnoloških oziroma proizvod-
nih procesov in izvajajo še celo 
vrsto drugih opravil. O vsem 
tem nam je pripovedoval vodja 
temeljne organizacije združene-
ga dela Vzdrževanje Rudi Le-
skošek: 

„Naša temeljna organizacija 
opravlja vzdrževalna dela za 
proizvodne tozde in delovno 
skupnost skupnih služb. Skrat-
ka, skuša in trudi se vzdrževati 
v obratovalnem stanju vse 
objekte, ki služijo za osnovno 
dejavnost naših temeljnih orga-
nizacij. Vzdržujemo tudi vse di-
slocirane tozde, kot so Mali go-
spodinjski aparati v Nazaijih, 
gradbeni elementi-Keramika v 
vasi Gorenje, kjer so se postav-
ljali temelji današnjega Gorenja 
in Kondenzatoiji v Rogatcu. 

Skrbimo za njihovo elektro in 
strojno opremo, gradbeno ure-
ditev, zunanji red oziroma oko-
lico teh tozdov, birotehniko in 

IHIadina Vegrada  aktivna 
felika pozornost kulturnemu življenju — Organizirali 
odo več delovnih akcij — Dobro povezani z drugimi 
ružbenopolitičnimi organizacijami delovne organizacije 
- Sodelujejo z mladimi krajevne skupnosti Velenje — levi ajevne skupno 

breg in mladimi REKa 

Mladi v delovni organizaciji 
egrad Veleinje so zelo aktivni. 
'ŽSMS jih je vključenih 771, 
ir 89 odstotkov pa jih je iz 
Mgili republik. Kot je povedal 
ledsednik koordinacijskega 
eta osnovnih organizacij 
SMS Vegrada Maijan Domajn-
) posveča njihova organizacija 
ijveč pozornosti kulturnemu 
rljenju. 25. maja bodo oigani-
ndi družabno srečanje, kjer 
)do namenili največ pozorno-
i medsebojnemu spoznavanju 
r spoznavanju z delavci iz dru-
It republik. Tesno sodelujejo 
osnovno šolo Anton Aškerc, 
id katero ima ta delovna orga-
zacija patronat. Tako so iz-
dli pretekli mesec kviz na te-
0 iz narodnoosvobodilne voj-
s, nekaj vprašanj pa se je nana-
k> tudi na delovno organizaci-

Vegrad Velenje, ki slavi 
Metnico delovanja. Tudi v 
ihodnje načrtujejo več skup-
il akcij in želijo to sodelo-
inje še poglobiti. 

Mladi Vegrada bodo organizi-
li dve lokalni delovni akciji. 
1 aprila bodo urejali okolico 
le Vemont, naslednjo nedeljo 

bodo pogozdovali obronke 
skokopa Selo in se tako 
ljučili v akcijo urejanja oko-

Seveda je ta organizacija 
rtivna tudi na športnem po-
očju. Ustanovili so ligo mla-
ji v katero je vključenih pre-
j mladih iz drugih republik. 

V delovni organizaciji so si 
idobili precejšen ugled, tako 
: jim pri delu vse družbeno 
Gtične organizacije precej po-

iz nasiti 
delovnih 
ilektivc 

magajo, še posebej pa tesno so-
delujejo s sindikalno organizaci-
jo. Na vseh mladinskih sestan-
kih razpravljajo o načrtih in te-
žavah delovne organizacije, 
izoblikujejo stališča, ki jih nji-
hovi delegati potem prenašajo 
naprej in z zadovoljstvom ugo-
tavljajo, da so njihova stališča v 
vseh sredinah dobro sprejeta. 

Trenutno posvečajo največ 
pozornosti volitvam konferenc 
osnovnih organizacij. Njihovi 
akcijski programi pa so usmerje-
ni v krepitev samoupravnih od-
nosov, v konkretne akcije pa že-
lijo pritegniti kar največ mla-
dih. Evidentirajo tudi možne 
kandidate za sprejem v Zvezo 
komunistov. 

V prihodnje načrtujejo tudi 
več prostovoljnih delovnih 
akcij, da bi njihova delovna 
organizacija čim prej zagotovila 
svojim delavcem minimalni živ-
ljenjski standard. Pri koordina-
cijskem svetu so ustanovili po-
sebno komisijo, ki bo pregleda-
la vse družbene objekte in po-
sredovala, da tiste, ki so v sla-
bem stanju čim prej uredijo. Pri 
tem bodo tudi sami pomagali s 
prostovoljnim delom. 

Vseh sedem osnovnih organi-
zacij ZSMS v tej delovni organi-
zaciji je evidentiralo po 2 mla-
dinca za mladinsko delovno 
akcijo Šamac—Sarajevo. 

Aktivno sodelujejo tudi z 
mladimi krajevne skupnosti Ve-
lenje levi breg, pa tudi z mladi-
mi REK. Tako so se v dogovoru 
z njimi odločili, da vsak mladi-
nec Vegrada obišče rudnik, sku-
paj pa so organizirali tudi ples-
ne vaje, ki jih imajo vsako soboto 
na osnovni šoli Miha Pintar To 
ledo. 

Kot je povedal Marjan Do-
majnko so si v zadnjem času za-
stavili mnogo pomembnih na-
log. Dosegli so tudi že nekaj 
uspehov. Pri tem velja posebej 
poudariti to, da so aktivirali 
mlade tudi v sektoijih izven Ve-
lenja, kjer je bila mladina doslej 
največkrat prepuščena sama se-
bi in ni bila organizirana. 

M. TAMŠE 

merilno opremo, ki služi tehno-
logiji v naših temeljnih organi-
zacijah. Te merilne naprave tudi 
sami izdelujemo in lahko re-
čem, da so jih strokovnjaki 
ugodno ocenili. Sodelujemo tu-
di pri različnih investicijskih 
operativnih delih in skrbimo za 
energetiko. V to področje spa-
da prevzem in distribucija elek-
trične in toplotne energije, pro-
izvodnja komprimiranega zraka 
ter oskrba tehnoloških procesov 
in sanitarnih prostorov z vodo. 

V naši pristojnosti pa je tudi či-
ščenje odpadnih vod s central-
no čistilno napravo v tovarni 
gospodinjske opreme, ki je v 
sklopu naše temeljne organiza-
cije od marca lanskega leta." 

Ker je bila prav ta čistilna na-
prava v zadnjem času tema raz-
ličnih pogovorov, smo Rudija 
Leskoška zaprosili, naj nam o 
njej pove nekoliko več. 

„Uspelo nam je, da smo pri 
tej čistilni napravi dobili zelo 
zadovoljivo strokovno zasedbo 
delovnih mest in tudi organiza-
cijsko smo celotno zadevo do-
bro uredili Takšno je bilo tudi 
mnenje inšpektoijev republiške-
ga vodnega gospodarstva. Seve-
da pa se v zvezi z delovanjem te 
čistilne naprave poraja kup pro-
blemov, katerih obstoj oziroma 
reševanje je predvsem odvisno 
od tehnološke discipline oziro-
ma organizacijskega reda naših 
proizvodnih tozdov. Ta red je 
nujno potrebno upoštevati, si-
cer lahko pride do nekontroli-
rane obremenitve čistilne na-
prave. To pa ima za posledico 
ustavitev tehnološkega procesa 
v neki temeljni organizaciji za 
določen čas. V takem primeru 
je potrebno v najkrajšem mož-
nem času razstrupiti oziroma 
nevtralizirati velike količine teh 
snovi, za katere centralna čistil-
na naprava v tem trenutku nima 
zadostnih kapacitet Treba je 
ustrezno ukrepati in sicer tako, 
da »arhiviramo" določeno koli-
čino škodljivih snovi oziroma 
jih nevtraliziramo šele naknad-
no, ah pa takoj interveniramo 
in ustavimo oziroma sinhro-
niziramo izpuščanje teh škodlji-
vih odplak, seveda primemo 
zmogljivostim čistilne naprave. 

Moram reči, da se vsi ti proce-
si v delovanju centralne čistilne 
naprave odvijajo nemoteno, ka-
kor so ocenili vsi sodelavci v te-
meljni organizaciji. Uspešnost 
dela te naprave je, kot sem že 
povedal, predvsem odvisna od 
vseh nas, kako uspemo uskladiti 
delo med proizvodnimi temelj-
nimi organizacijami in pred-
vsem od sinhroniziranega izpu-
ščanja škodljivih odplak, ki se v 
naši napravi nevtralizirajo in jih 

nato izpustimo v reko Pako. 
Delavci, ki upravljajo čistilno 
napravo so po doseženi strokov-
ni izobrazbi kemijski tehniki. 

Treba je poudariti, da mora biti 
njihovo delo zelo disciplinirano. 

Nedopustno bi bilo in lahko re-
čem, da se to še ni zgodilo, da 
bi za nekaj časa zapustili delov-
no mesto pri centralni čistilni 
napravi. Le-ta ne sme ostati niti 
za trenutek brez nekoga, ki bdi 
nad njenim delovanjem. Zgodi-
lo se je, da je v bazen čistilne 
naprave pritekla velika količina 
cianida, katero pa smo s uspeš-
nimi tehnološkimi posegi uspeh 
nevtralizirati, da ni prišlo do iz-
liva škodljivih odplak, kot se je 
to zgodilo ob novem letu 1977. 

Predvsem je važno omeniti to, 
da je še tako moderna naprava 
brez ustrezno usposobljenih lju-
di na pravem mestu, nemočna." 

V temeljni organizaciji 
Vzdrževanje tudi sicer posveča-
jo veliko pozornost strokovne-
mu izobraževanju delavcev. To 
izobraževanje že vrsto let inten-
zivno in načrtno usmeijajo in 
posledica tega so nekateri vidni 
delovni učinki, ki so jih že do-
segli in ki jih upravičeno priča-
kujejo tudi pri njihovem bodo-
čem delu. Nedavno tega so se 
uspešno vključili tudi v reše-
vanje perečega vprašanja oskrbe 
s pitno voda Ker se Gorenje 
oskrbuje z vodo iz javnega 
omrežja, je bilo pričakovati v 
tehnoloških postopkih velike 
težave. Z notranjimi strokovni-
mi službami v okviru delovne 
skupnosti skupnih služb in ob 
svetovalni funkciji  republiških 
strokovnjakov so predlagali, da 
bi večje zaključene tehnološke 
procese oskrbovali z vodo iz re-
ke Pake. T,a predlog je naletel 
na odobravanje tako v delovni 
organizaciji kot izven nje in se v 
veliki meri že izvaja. Proti kon-
cu gredo tudi dela na preuredit-
vi internega vodovodnega omre-
žja v Gorenju, s čimer bodo me-
stu Velenju lahko odstopih do-
ločeno količino pitne vode. Pri 
razreševanju tega vprašanja pa 
sta jim, kot so nam povedali v 
tozd Vzdrževanje, veliko poma-
gala tudi samoupravna interesna 
skupnost za komunalo in Ko 
munalno obrtni center iz Vele-
nja. 

Taki in podobni delovni 
uspehi so, tako so nam dejali ob 
slovesu, za delavce temeljne 
organizacije Vzdrževanje v To-
varni gospodinjske opreme Go-
renje iz Velenja spodbudno po-
trdilo, da delajo prav in velika 
obveznost, da bodo z uspešnim 
delom tudi nadaljevali. 

•J. KRAJNC 
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I Triadni  vpadnik kmalu 1 
[ zgrajen [ 
| V temeljni organizaciji Jama Skale bodo letos nako- 1 
| pali preko milijon ton premoga — Kvalitetno po- | 

glabljanje samoupravnih odnosov 

Učinkovitost čistilne naprave je predvsem odvisna od tehnološkega 
reda, ki se ga morajo držati posamezne temeljne organizacije 

Če bi rovi velenjskega 
rudnika znali pripovedovati, 
ne bi njihovi zanimivi zgodbi 
o rudarjenju videli ne konca 
ne kraja. Preko sto let je že 
minilo od takrat, ko so iz 

| Ivan Čuljak, tehnični vodja 
i tozd Jama Škale 

njih pripeljali prve tone pre-
moga in začeli pisati zgodo-
vino kombinata, katerega 
delo in razvoj spremljamo 
danes. Toliko različnih usod 
se je porodilo pod zemljo, 
toliko veselih in žalostnih 
dogodkov se je pripetilo, 
predvsem pa se je spletlo 
brez števila niti pristnega ru-
darskega tovarištva, & se 
nikdar ne pretrgajo. 

Jama Škale je najstarejša 
od treh, ki danes kot temelj-
ne organizacije združenega 
dela v delovni organizaciji 
Rudnik lignita Velenje 
opravljajo odkopavanje pre-
moga. S tem zapisom jo bo-
mo skušali malo podrobneje 
predstaviti, čeprav je katero-
koli od enajstih temeljnih 
organizacij in treh delovnih 
skupnosti Rudnika lignita 
težko obravnavati samostoj-
no, ker je njihovo delo ne-
ločljivo povezano. Pa ven-
dar. Drugo obdobje stoletne 
zgodovine jame Škale, ki je 
od vseh po legi najbližja po-
vrSni, se začenja leta 1965. 
Takrat so njeni rovi ponov-
no zaživeli, potem ko so jih 
po vojni kmalu opustili, kei 
so se tukajšnja nahajališča 
premoga zdela že precej iz 
črpana. Potrebe po črnem 
zlatu pa so to jamo ponovno 
odprle. 

O proizvodnji jame Škale 
od takrat dalje je njen teh-
nični vodja ing. Ivan Čuljak 
takole pripovedoval: 

„V našem razvoju od leta 
1965 sta pomembna pred-
vsem dva mejnika. Najprej 
leto 1967, ko smo morali za-
radi krize v rudarstvu zmanj-
šati proizvodnjo in odpušča-
ti predvsem mlajšo delovno 
silo, potem pa še vdor tri-
adne vode v naše rove, ki nas 
je precej prizadel in povzro-
čil velike težave. Če ne bi bi-
lo teh delnih zastojev, bi ja-
ma Škale najbrž že bila med 
odpisanimi Z, vdorom vode 
pa se je odprlo novo odko-
pavanje, ko so se sprostile 
naknadne zaloge premoga. 
Naša proizvodnja se je po-
novno povečala in posledica 
tega je bil rekorden odkop 
milijon ton, ki smo ga do-
segli lani Pogoj za naše ne-
moteno delo pa je bila iz-
gradnja triadnega vpadnika, 
ki jo bomo uspešno zaključi-
li konec tega meseca. Ta 
vpadnik, ki ga gradijo delav-
ci iz Idrije, bo dolg preko ti-
soč metrov in predstavlja 
zračno ter vodno povezavo, 
kot tudi pot za odvoz mate-
riala. Posebnost naše jame so 
črpališča za triadno vodo, ki 
so postavljena pod zemljo. 
Na našem območju imamo 
več odkopnih etaž, kar seve-
da otežkoča naše delo. Še 
vedno se v precejšnji meri 
poslužujemo klasičnega na-
čina odkopavanja premoga, 
vendar pa v zadnjem času 
vsebolj uvajamo tudi sodob-
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no mehanizacijo. Težava pa 
je, kot sem že omenil, v raz-
bit osti odkopnih mest. Zara-
di težkega in neprikladnega 
terena, kot tudi zaradi mla-
de in neizkušene delovne sile 
ter še nekaterih drugih oko-
liščin, se pri nas dogaja ne-
koliko več nezgod kot v dru-
gih jamah. Vendar pa na sre-
čo niso težje narave." . 

V rovih jame Škale kalijo 
svoje rudarsko znanje tudi 
učenci rudarskega praktič-
neg pouka. Delavci temelj-
ne organizacije Jama Škale 
in učenci rudarskega prak-
tičnega pouka imajo skupno 
proizvodnjo in tako je delež 
učencev v lanskem rekord-
nem dosežku znašal približ-
no 400.000 ton. Letošnji 
proizvodni načrt predvideva, 
da bodo skupno nakopali 
milijon in dvajset tisoč ton 
premoga. Od tega zaposleni 
v tozd Škale 630.000 ton, 
učenci pa 390.000 ton. 

„V naši jami je zaposlenih 
približno 520 delavcev", je s 
podatki o strukturi zaposle-
nih nadaljeval Ivan Čuljak. 
„Med temi jih je 300 iz naše 
temeljne organizacije, 220 
pa iz različnih služb, kot so 
jamska mehanizacija, trans-
port, gradnja in podobno. 
Poleg njih pa dela v naših 
rovih še 210 delavcev rudar-
skega šolskega pouka in 270 
učencev. Za našo kadrovsko 
sestavo je značilno, da ima-
mo precej mlade delovne sile 
in pa to, da jih kar 45 % pri-
haja iz drugih republik. Če 
mimo prizadevanj za čim-
boljše proizvodne dosežke 
ocenim še udejstvovanje na-
ših delavcev na samouprav-
nem oziroma družbenopoli-
tičnem področju, potem 
moram reči da smo tudi tu 
z doseženim lahko nadvse 
zadovoljni Ker delo pri nas 
poteka v treh izmenah, delu-
jejo v naši temeljni organiza-
ciji po tri osnovne organiza-
cije Zveze komunistov, sin-
dikata in Zveze socialistične 
mladine. Delo vseh je zažive-
lo v polni meri, še posebej 
pa je razveseljivo to, da so 
naši mladi delavci pokazali 
veliko mero aktivnosti Tako 
so člani ZSMS bili pobudni-
ki dveh prostovoljnih delov-
nih akcij, ki smo jih lani iz-
vedli v jami Sicer pa se pro-
cesi samoupravnega razprav-
ljanja in odločanja pri nas 
odvgajo v petnajstih samo-
upravnih delovnih sredinah, 
vsaka od njih pa ima svojega 
delegata v delavskem svetu. 
Znotraj njega deluje odbor 
za gospodaijenje, poleg tega 
pa imamo še vrsto različnih 
komisij, ki opravljajo svojo 
funkcijo  na ravni delovne 
organizacije. V zastavljenih 
rokih smo sprejeli vse samo-
upravne akte in pripravili, 
kar je potrebno za dokon-
čno registracijo naše temelj-
ne organizacije. Vsi naši de-
lavci so zelo tvorno sodelo-
vali v teh procesih, udeležba 
na referendumih  pa se je gi-
bala od 70 do 90 odstotkov. 
Vse to gre med diugim pripi-
sati tudi dejstvu, da imamo v 
naši delovni organizaciji 
vzpostavljene dobre in učin-
kovite kanale informiranja. 
Kljub temu pa si moramo 
prizadevati, da bomo v bo-
doče pri delavcih vzbudili še 
večje zanimanje za sprotno 
spremljanje aktualne proble-
matike," je pogovor z nami 
zaključil Ivan Čuljak tehnič-
ni vodja temeljne organizaci-
je Jama Škale Rudnika ligni-
ta Velenje. 

J. KRAJNC 



Niti 
prijateljstva so 
še trdnejše 

V petek in v soboto prejšnji teden je pobrateno občino Split obiskalo 60 krvodajalcev 
velenjske občine. Občinski organizaciji Rdečega križa Velenje in Split sta namreč lani 4. 
junija podpisali listino o pobratenju. Vanjo so zapisali, da bosta organizaciji navezali 
med sabo kar najtesr.e ;še stike, ki naj bi se odrazili v sodelovanju na različnih področjih. 
2 e petkov in sobotni obisk krvodajalcev občine Velenje je pokazal, da sodelovanje ni 
ostalo zgolj pri izmenjavi posameznih delegacij, ampak je dobilo konkretno obliko. 
Velenjski krvodajalci so v petek zjutraj takoj po prihodu v Split darovali kri ter tako 
uresničili eno izmed točk sodelovanja med obema organizacijama. 

Velenjski krvodajalci med ogledom znamenitosti Splita 

Velenjskim krvodajalcem se je v imenu občinske organizacije Rde-
čega križa Split zahvalil dr. Jaroslav Mikulka, v imenu skupščine 
občine Split pa Luka Radič 

Krvodajalci Velenja in Splita med prijateljskim srečanjem 
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Za vse, ki so dva dni preživeli 
v pobratenem Splitu, bo to 
ostal nepozaben dogodek. Pred-
stavniki Rdečega križa Split so 
velenjskim krvodajalcem pripra-
vili nadvse prisrčen sprejem. 
Na vsakem koraku so jim izka-
zovali izredno pozornost. Res-
nično, bilo je kot med pravimi 
brati. In čeprav se je večina sre-
čala s svojimi gostitelji šele 
prvič, so se spletle niti prijatelj-
stva in tovarištva v trenutku. 

Prisrčni dobrodošlici na leta-
lišču, je sledil enako topel spres 
jem v transfuzijski  postaji za 
odvzem krvi v splošni bolnišnici 
Split, kjer je zdravstveno osebje 
izkazalo velenjskim krvodajal-
cem izredno pozornost. Pionir-
ki osnovne šole „Vlado Bagat" 
iz Splita pa sta vsakemu krvo-
dajalcu oziroma krvodajalki pri-
peli na prsi rdeč nagelj, kot spo-
min na to humano akcijo. 

Ta solidarnostna gesta naših 
krvodajalcev pa je naletela tudi 
na veliko odobravanje drugih 
prebivalcev Splita, ki so v petek 
zjutraj prišli v bolnišnico. 

V petek zvečer so predstavni-
ki Rdečega križa Split priredili 
za svoje goste slovesen sprejem, 
katerega so se udeležili tudi 
predstavniki skupščine občine 
Split in krvodajalci iz Splita. Na 
sprejemu se je zahvalil v imenu 
organizacije in tamkašnjih krvo-

Za to plemenito dejanje se je 
gostom iz Velenja zahvalil v 
imenu skupščine občine Split 
tudi Luka Radič, predsednik 
družbenopolitičnega zbora 
skupščine občine Split. 

Dejal je, da so velenjski krvo-
dajalci s tem dejanjem pokazali 
izredno plemenitost in huma-
nost in nadaljeval: 

„Naši bratski odnosi s tem 
niso ostah le protokolarni, 
ampak so spodbudili širok 
spekter medsebojnega sodelova-
nja. Steklenice krvi velenjskih 
krvodajalcev pa bodo nedvom-
no spodbudile mnoge naše 

občane, da se bodo vključili v 
krvodajalstvo." 

Besede zahvale sta na sloves-
nem sprejemu našim krvodajal-
cem izrekla tudi predsednik sve-
ta klubov prostovoljnih krvo-
dajalcev občine Split, mag. Zvo-
nko Hell ter predstavnik kolek-
tiva Jadran-tekstil iz Splita. V 
imenu Velenjčanov pa se je za 
izreden sprejem zahvalil pred-
sednik občinskega odbora Rde-
čega križa Velenje Jože Med-
ved. 

Prijateljsko srečanje je nato 
trajalo pozno v noč. Skovala so 
se nova znanstva, tovarištvo 

med krvodajalci že pobratenih 
mest. 

Kljub temu, da sta bila dne-
va, ki so jih naši krvodajalci pre-
živeli v bratskem Splitu, dežev-
na, ni bilo v nobenem niti kan-
čka slabega razpoloženja. Seve-
da so za to poskrbeli izredno 
gostoljubni domačini, ki so bili 
tudi drugi „neuradni" dan do 
vseh izredno pozorni. 

Z velikim 
zanimanjem smo si ogledali 
Dioklecianovo palačo, z avto-
busom pa smo obkrožili ves 
Split. V soboto popoldne pa so 
nas popeljali še v starodavni 
Trogir. 

dajalcev Velenjčanom za drago-
ceno kri dr. mag. JAROSLAV 
MIKULKA, predsednik skup-
ščine občinske organizacije 
Rdečega križa Split. 

Od srca se je zahvalil vsem 
krvodajalcem in še posebej na-
glasil pomen tega dogodka, ki 
sovpada z letom, ko na Hrvat-
skem slavijo 100-letnico ustano-
vitve Rdečega križa in 25-letni-
co prostovoljnega krvodajalstva. 

„V tem letu bomo imeli," je 
dejal dr. Jaroslav Mikulka, 
»vrsto akcij, vendar smo po-
nosni in v čast nam je, da smo 
naše proslavljanje začeli s to 
akcijo, saj smo s tem naše po-
bratenje povezali še s krvjo. 
Znova se je manifestiralo  brat-
stvo in enotnost, solidarnost, 
naš socialistični humanizem. 
Resnično, postali smo pravi 
bratje, katere veže ljubezen člo-
veka do človeka, tovariša do to-
variša." 

Prišel je trenutek slovesa, 
seda zahvale, stisk rok, o 
m i . . . Vse to je znova potri 
da so niti prijateljstva in ti 
rištva med dvema pobraten 
organizacijami, med mesti 
Velenje in Split še močnejše 

„Še srečnejši bomo, ko 
bomo lahko ponovno pozdi 
na našem plavem Jadranu,' 
je s solznimi očmi poslovil 
naših krvodajalcev predse« 
Rdečega križa Split dr. Jaro 
Mikulka. 

Sodelovanje za vzgled drugim 
Nato je predsednik splitske 

organizacije Rdečega križa izre-
kel čestitko našim krvodajal-
cem, saj tudi v Sloveniji letos 
slavimo 25-letnico prostovoljne-
ga krvodajalstva. Svoj pozdravni 
govor pa je končal z besedami: 
»Velenjski krvodajalci niso mo-
gli dati lepšega darila 7. aprilu, 
svetovnemu dnevu zdravja kot 
del svojega telesa, to je svojo 
kri." 

lahko udeležil akcije v Spli-
tu, ker sem s tem tudi sam 
prispeval delež h krepitvi 
bratstva in enotnosti med že 
pobratenima mestoma. Spre-
jema in pozornosti, ki smo 
jo bili deležni, ne bom nikoli 
pozabil. Naši gostitelji so se 
do nas vedli resnično kot 
pravi bratje." 

FANIKA ZAJKO:„V 
Splitu sem bila prvič, kri pa 
sem darovala petič. Nimam 
besed, s katerimi bi se lahko 

Fanika Zajko 

zahvalila Splitčanom za iz-
redno gostoljubje. Čeprav 
sta mesti in organizaciji po-
brateni, nisem pričakovala, 
da je v tako kratkem času 
prijateljstvo pognalo tako 
globoke korenine. Mislim, 
da se bomo morali prihodnje 

Vekoslav Oštir 

leto, ko bodo splitski krvo-
dajalci prišli v Velenje, zelo 
potruditi, da jim bomo vrnili 
vsaj delček tistega, kar smo 
bih deležni med dvodnevnim 
obiskom." 

VEKOSLAV OŠTIR: 
„Kri sem daroval prvič kot 
srednješolec in od takrat 

sem se že petnajstkrat udeležil 
te človekoljubne akcije. Kot 
ostali, tudi jaz nisem priča-
koval, da bodo domačini do 
nas tako gostoljubni in po-
zorni. Mishm, da je s to akci-
jo krvodajalstvo na sploh do-
bilo novo potrditev." 

Mirko Žirovnik 

MIRKO ŽIROVNIK: Je v 
velenjski občini največkrat 
daroval kri. Odvzem v Splitu 
mu je bil že 82. »Doslej sem 
sam že petkrat potreboval 
tujo kri in tako najbolje 
občutil, kako plemenita ak-
cija je prostovoljno krvo-
dajalstvo. Na Split me bodo 
odslej vezah izredno lepi 

Milena Mlinar 

temu sem zelo vesela, da i 
mi je ponudila priložnost: 
darovanje krvi v pobratene! 
mestu. Kljub neugodnen 
vremenu je bilo prečudoV 
in storiti moramo vse, 
bodo prihodnje leto splitsl 
krvodajalci z enakimi obču 
ki odhajali iz Velenja. Sod 
lovanje organizacij Rdeče 
križa Velenje in Split pa" 
prav gotovo lahko za vzglei 
drugim organizacijam ozi 
roma društvom v občini." 

Šestdeset krvodajalcev 
občine Velenje je darovalo v 
pobratenem mestu Split dra-
goceno tekočino, ki bo mor-
da rešila marsikateremu živ-
ljenje. Nekateri so v Splitu 
darovali kri prvič, večina pa 
je bilo takšnih, ki so se ude-
ležili te plemenite člove-
koljubne akcije desetič, dva-
jsetič pa tudi dvainosem-
desetič. Ne glede na to šte-
vilo pa so bili vsi veseli, da 
so lahko obiskali prijateljski 
Split, kjer so preživeli dva 
prečudovita dneva. Polni 
nepozabnih vtisov ter doži-
vetij so se vrnili domov. Ne-
kaj smo jih zabeležili: 

spomini, saj je bilo vzdušje 
na postaji za odvzem krvi, 
na sprejemu, med ogledom 
znamenitosti Sphta in Tro-
gira izredno prijetno. Mi-
shm, da je bila ta akcija lepa 
gesta in pomemben prispe-
vek k nadaljnji krepitvi prija-
teljstva med Velenjem in 
Splitom." 

MILENA MLINAR: 
»Sodim med mlajše krvoda-
jalce, saj sem v Splitu kri 
darovala šele šestič. Kljub 

ALOJZ POTRČ: „V Spli-
tu sem daroval kri enaindvaj-
setič. Srečen sem, da sem se 



šaleška cesta 

Turistična  agencija 
Rdeče dvorane Velenje 
velenjsko okno v svet 

V sestavi Rdeče dvorane Velenje je pričela z delom 

TURISTIČNA AGENCIJA, 
ki vam nudi naslednje usluge: 

informacije in rezervacije za izlete, potovanja, strokovne ekskurzije in 
letni oddih, 
vozovnice za letala, vlake in ladje v domačem in inozemskem prometu, 
informacije in rezervacije za hotele, druge gostinske objekte, privatne sobe 
in rezervacije za bivanje na kmetijah, ki se ukvarjajo s kmečkim turizmom, 
organizacija izletov, potovanj, ekskurzij ipd., 
menjalnica in depoziti, 
posredovanje viz in potnih listov. 

Vse informacije dobite v RDEČI DVORANI VELENJE - TURISTIČNA 
AGENCIJA vsak dan od 7. do 19. ure, ob sobotah pa od 7. do 12. ure, ali po 
telefonu (063) 852 600. 

Potrudili se bomo, da ugodimo vašim željam! 
Priporočamo se za obisk in sodelovanje! 

ezadovoljiva  rast kmetijstva 
kmetijstvu Gornje Savinjske doline se slabšajo kako-

ostni pokazatelji gospodarjenja - Več je samo tržnih 
iškov mleka — Enotna hranilno-kreditna služba je pred-

pogoj hitrejšega napredka 

Stopnja gospodarske rasti v 
metijstvu je vzročno in posle-
čno pokazatelj gospodarskega 
zvoja v daljšem časovnem 
jdobju. Prikazuje tako kako-
>st gospodarjenja kot obseg 
čanja proizvodnje. Podatki o 

ičrtovani in doseženi letni sto-
nji gospodarske rasti v prvih 
reh letih uresničevanja sred-

očnega načrta kažejo, da je 
>minaina gospodarska rast 
netijstva v Gornji Savinjski 
ilini nezadovoljiva. Načrto-
na letna stopnja rasti celotne-

prihodka je 22 in dejanska 
odstotkov, pri družbenem 

oizvodu je načrtovana 20 in 
janska 17, pri produktivnosti 
prva 18 in druga 12, pri aku-

Elativnosti je načrtovana 20 
dtem ko dejanska stagnira, 

i zaposlenosti je načrtovan le 
»ldrugi odstotek letne rasti, 
Ijanska stopnja pa dosega ce-
15 odstotkov. 
Ker se cenovne škarje še na-
ei zapirajo, v kmetijski proiz-

odnji upadajo akumulativnost, 
"ntabilnost in dolgoročno tudi 
:onomičnost gospodarjenja, 
sbšajo se torej kakovostni po-
izatelji gospodarjenja, kar 
»meni, da v Zgornjesavinjski 
netijski zadrugi niso uspeli 
idržati koraka z inflacijo  pri 
odajnih cenah, obenem pa s 
Mtrnim gospodarjenjem ni-

zmogli nadomestiti inflacij-
£ga trenda rasti stroškov. 

Podatki o fizičnem  obsegu 
isti posameznih vrst izdelkov 

da se v zasebni kmetij-
proizvodnji večajo samo 

viški mleka, dinamika 
ostalih proizvodov pa zao-
Zato lbo potrebno oživiti 

vlaganja v perutni-
in v prirejo pitancev v 

okviru specializirane kmetijske 
proizvodnje. Razmerje med na-
črtovano letno stopnjo rasti in 
med dejansko pri mleku je 108 
- 114, pri pitancih 112-104, 
pri brojlerjih 103 - 103, pri jaj-
cih 102 - 91, v trgovini 120 -
128, v gostinstvu 120 - 118, 
pri mesnicah 120 — 94, v avto-
parku 117 — 127 in v mehanič-
ni delavnici 125 — 128. 

Načrtovana predračunska 
vrednost investicij v zasebnem 
sektorju v tem srednjeročnem 
obdobju je dosegla 95 milijonov 
dinarjev. V prvih dveh letih je 
bil ta načrt uresničen, vprašanje 
pa je, kako bo v bodoče. Kljub 
podpori širše družbene skupno-
sti v mozirski občini namreč 
doslej še niso uspeli oblikovati 
enotne hranilno-kreditne službe 
za področje kmetijstva in goz-
darstva. Ob tem se seveda po-
stavlja vprašanje, če bodo z del-
nimi rešitvami v prihodnjih le-
tih uspeh zagotoviti dovolj sred-
stev za vlaganja v zasebno kme-
tijstvo. Enotna hranilno-kredit-
na služba je tako predpogoj hit-
rejšega napredka v kmetijstvu. 

Uspel tudi ni samoupravni spora-
zum za pospeševanje kmetijstva. 
Podpisalo ga je le nekaj temeljnih 
organizacij. Sporazum bodo še en-
krat ocenili in poskusili s prejema-
njem, saj bo v nasprotnem primeru 
pospeševanje kmetijstva zastalo, če-
sar ob njegovi sedanji razvojni stop-
nji nikakor ne bi smeli dovoliti. 

Vlaganja v družbenem sektorju 
tečejo po začrtanem programu. Izje-
ma je le predvidena izgradnja turis-
tično-trgovskega objekta v Solčavi, 
ker je ta investicija kljub ugodnos-
tim, ki jih je deležna obmejna in 
manj razvita krajevna skupnost, ne-
rentabilna. Zato je treba ta vlaganja 
obravnavati kot družbena in za njih 
skleniti samoupravni sporazum o 
kritju investicijskih obveznosti To 
pa bo brez odlaganja potrebno sto-
riti še v letošnjem letu. 

J. P. 

Branko Tamše 

Občinska gasilska zveza Velenje je organizirala v sodelovanju z ga-
silskimi društvi občine Velenje tečaj za gasilskepodčastnike. Tečaj 
je trajal od 13. februarja  do 8. aprila, udeležilo pa se ga je 34 
gasilcev, ki so morali opraviti preizkus znanja iz desetih predmetov. 
(Foto: L. Ojsteršek) 

Mihalka in Kalcina 
Pretekli teden sta kulturno življenje v Velenju zaznamo-
vala dva izvajalca: v četrtek madžarski dekliški zbor in v 

petek kitarist Ivan Kalcina iz Sarajeva. 

Odkar je cesta proti Celju zaprta iščejo vozniki, kljub obvozu, 
različne bližnjice. Ozke poti po katerih jo ubirajo težka vozila iz 
naše občine, so največkrat zanje popolnoma neprimerna, šoferji  pa 
trmoglavo silijo mimo prometnih znakov. Ta nesreča se je dogodila 
na cesti v Bevčah. Brezobzirni vozniki pa so si potem bližnjico 
poiskali kar preko polja. Naša kultura je včasih tako nizka. 

Na Dobrni bo jutri srečanje nekdanjih slušateljev poslovodsko knji-
govodskega tečaja, ki ga je v ton kraju organiziralo tedanje mini-
strstvo za trgovino in preskrbo. Tečaj oziroma šolo pod imenom 
Novi kadri v trgovini je trajal od 1. januarja do 30. aprila leta 1948, 
iz nje pa je izšlo okrog 30i0 slušateljev. Srečanje neKdanjih slušate-
ljev te šole se bo začelo ob 10. uri. (Na fotografiji:  Slušatelji 4. 
oddelka s predstavniki šole) 
pri dveh točkah: pri izvedbi Salta- Mlinarjev ples iz baleta Triroge-
rella iz Galileijeve Suite v prvem ter ljnik), ki se je v Tarreginem Tangu 
pri Ruiza Pipa Cancion y Danza No nevarno približala podcenjevanju 
1 v drugem delu - zlasti pri sled- publike. Medel zaključni aplavz je 
njem je zapustil boljši vtis. Motila bil znak da so poslušalci pričakovali 
sta najprej ozek dinamični diapazon več in da so odhajali slejkoprej ne-
(brez tonske diferenciacije  - igranje potešenL Zamujena priložnost, a 
brez naslona) ter malomarna inter- upamo, da ne zadnja, 
pretacija v nekaterih skladbah (Vil-
la—Lobosov preludij a. 3, de Fallin LADO PLANKO 

SKRB ZA 
PODMLADEK 

Občinski odbor Rdečega križa v 
Mozirju se je nadvse uspešno pove-
zal s svojim pomladkom. Lepi rezul-
tati sodelovanja z najmlajšimi člani 
so vidni tudi pri akcijah zbiranja 
papirja. Takšne akcije so namreč 
zaupali mladim članom RK in niso 
pogrešili Zaradi raztresenih naselij v 
Gornji Savinjski dolini pobiranje 
papirja pred hišami ne pride v po-
štev, zato je pomoč pionirjev še to-
liko bolj dobrodošla. Občinski od-
bor pripravi letno dve osrednji akci-
j i najmlajši pa zbirajo papir še na 
vmesnih akcijah in na lastno pobu-
do. Prvič bodo letos papir zbirali vsi 
šolarji 21. aprila, pied nekaj dnevi 
pa sta osemletki na Ljubnem in v 
Mozirju pripravili svoji akciji in 
zbrali pri tem preko 2000 kilogra-
mov starega papirja. Zaslužek občin-
ski odbor razdeli po osnovnih šolah, 
te pa ga namenijo za dejavnost pod-
mladka Rdečega križa. 

RIBOLOV 
VDRU2MIRSKEM 

JEZERUq4«| 
Ribiška družina Paka Šoštanj ure-

juje in čisti okolje nastajajočega 
akumulacijksega jezera v Družmirju 
v katerega je vložila večje količine 
krapov, smučev, linjev, ščuk, klinov, 
postrvi belih amurjev in drugih rib 
za turistični ribolov, ki se odpre od 
5. aprila 1978 ob sobotah popoldan 
in nedeljah dopoldan do konca me-
seca maja, ko se ribolov zapre za ves 
mesec junij zaradi lovopusta ob 
drstenju rib. 

PREDSTAVNIŠTVO 
V MOZIRJU 

Končno se je uresničila tudi dol-
goletna želja zavarovancev Zavarova-
lne skupnosti Triglav na področju 
Gornje Savinjske doline. Skupnost 
je namreč v začetku aprila v Mozirju 
odprla predstavništvo in tako tukaj-
šnjim občanom prihranila preneka-
tero pot. V prostorih nad lekarno v 
Mozirju lahko poslej občani mozir-
ske občine sklepajo zavarovanja 
avtoodgovornosti, premoženjska ter 
vsa osebna in nezgodna zavarovanja. 
Na voljo so jim tudi potrebni obraz-
ci za potovanje v tujino, po spreje-
tem vrstnem redu pa bodo lahko 
enkrat tedensko koristili tudi usluge 
strokovno-cenilne službe. Jasno je, 
da so zavarovancem na voljo tudi 
vse vrste informacij  in vse potrebne 
tiskovine za urejanje zavarovalnih ali 
odškodninskih primerov. 

v upravni odbor  in hkrati  še 
za podkapelnika. 

Bil  je vseskozi izredno  di-
scipliniran  godbenik,  ki je re-
dno prihajal  na vaje in učil 
mlade  godbenike  ter jim po-
sredoval  svoje bogato stro-
kovno znanje. Skupaj  z osta-
limi  godbeniki  je nastopal  na 
raznih prireditvah,  prosla-
vah, manifestacijah  in kon-
certih  ter s tem prispeval  ve-
lik  delež  pri širjenju  glasbene 
kulture  v bližnji  in daljni 
okolici  Kot  izvrsten  solist  je 
sodeloval  še pri ansamblu 
UNIKATI,  kjer bodo hudo 
pogrešali  njegovo sodelova-
nje. 

Množica  prebivalcev  Šale-
ške in Gornje  Savinjske  doli-
ne ter učencev  glasbene  šole 
se je zbrala  v nedeljo  9. apri-
la pred  njegovim domom na 
Glavnem  trgu  v Šoštanju,  od 
koder  so ga pospremili  na 
pokopališče  v Podkraj.  V 
zadnje  slovo so mu zapeli 
pevci Šaleškega  okteta,  zai-
grati  pa so mu tudi  godbeni-
ki rudarske  godbe  iz Velenja 
in delavske  godbe  Zarja  iz 
Šoštanja.  Za  vso njegovo 
družbeno  delovanje  in vzgo-
jo glasbene  mladine  so se mu 
zahvalili  Miloš  Volk,  prof. 
Ivan  Marin,  predstavnik  an-
sambla Unikati  in v imenu 
delavske  godbe  Zarja  Ivan 
Matko.  Godbeniki  Zarje  so 
imeli  na vseh inštrumentih 
žalne  trakove,  ki so jih ob 
koncu sneli  in jih drug  za 
drugim  položili  v grob kot 
zadnjo  počastitev  zvestemu 
tovarišu.  Z  mnogo prezgod-
njo smrtjo  Branka Tamšeta 
smo v velenjski  in mozirski 
občini  izgubili  še veliko  obe-
tajočega  strokovnjaka  in 
vzgojitelja,  ki ga bomo težko 
pogrešali  y K 0 J C 

Dekliški pevski zbor Visoke peda-
goške šole iz Szegeda - vodi ga dr. 
Gyoergy Mihalka - je na koncertu 
potrdil izredno visok renome, ki ga 
uživa (zbor je med drugim na sve-
tovnem festivalu  v Arezzu dobil naj-
višje priznanje). Predstavil se je kot 
izvrstno, homogeno in mobilno telo 
z izrednim znanjem vokalne tehnike 
(čista vokalizacija, n. pr., mu omo-
goča tudi relativno prepričljivo pet-
je v tujih jezikih), ki je na trenutke 
mejila že na tehnične možnosti in 
barvo godaL V več kot dobro izve-
denem programu - preseku zborov-
ske literature od renesanse do so-
dobne ustvarjalnosti - so zapisoval-
cu ostale posebej v spominu pesmi 

Zoltana Kodalyja Planinska noč 
(neverjetno svež primer tretmana 
zbora in hkrati izvrstna, asketska v 
izrazu, programsko zasnovana kom-
pozicija), Karaijeva Noč (tudi s pro-
gramskim konceptom) ter odlomek 
iz Bachove Kantate št. 78, katere 
vtis je do neke mere skazil za to 
glasbo preveč lahkoten pristop 
spremljevalke na klavirju (slednja se 
je v odmoru predstavit kot tempe-
ramentna pianistka v Ravelovi Jeu 
d'eaux). 

Skratka zbor, kot ga redko sreča-
mo na naših odrih in prava škoda, 
pa še škandal povrhu je, da je zbor 
imel v Sloveniji vsega pet koncertov 
(Velenje, Žalec, Celje, Dobrna, 
Domžale). 

Ivan Kalcina je v Velenje prišel z 
reputacijo enega vodilnih jugoslo-
vanskih kitaristov. Treba je reči, da 
je svoj sloves le deloma upravičil V 
sicer zanimivem programu (prvi del 
z lutnjo, drugi s kitaro) se je izkazal 
za rutiniranega koncertanta s solid-
no tehniko, vendar je bila na ta ve-
čer njegova glasba brez pravega žara 
in prepričljivosti Potrudil se je le 

Velenje 

Globoko  nas je pretresla  ža-
lostna  novica, da  je v petek 
7. aprila  sredi  ustvarjalnega 
dela  v 29. letu  starosti  nena-
doma prenehalo  biti  srce pri-
ljubljenega  učitelja  na glas-
beni šoli  Frana  Koruna-Ko-
željskega  v Velenju  in podka-
pelnika  delavske  godbe  Zarja 
iz Šoštanja  BRANKA  TAM-
ŠETA. 

Pokojnik  se je rodil  8. fe-
bruarja 1949 v družini  zna-
nega glasbenika  in pedagoga 
prof.  Silva  Tamšeta.  Že  kot 
otrok  se je vključil  v vrste 
delavske  godbe  Zarja,  kjer 
mu je bil  prvi učitelj  v glas-
beni umetnosti  njegov oče. 
Po šolanju  v nižji  glasbeni 
toli  doma,  je nadaljeval  štu-
iij  glasbe  v Ljubljani,  kjer si 
ie pridobil  naziv strokovnega 
učitelja  glasbe.  Po odsluženi 
vojaščini  se je zaposlil  v glas-
beni šoli  v Velenju,  kjer je 
ooučeval  mladi  rod  v glasbe-
ni umetnosti  Hkrati  je vzga-
jal  glasbeno  mladino  tudi  v 
Šoštanju  in na dislociranih 
tddelkih  glasbene  šole  v 
Šmartnem  ob Paki  in Mozir-
ju ter v okviru Delavske  uni-
>erze tudi  v Gornjem Gradu. 
Kot  godbemik  je vsa leta  neu-
norno deloval  tudi  pri delav-
ki godbi  Zarji,  kjer so ga 
>sled  njegomh sposobnosti  in 
zredne  priizadevnosti  izvolili 
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• NOGOMET 

LEPA ZMAGA RUDARJA 

Po dveh gostovanjih (v Crvenki in 
Slavonskem Brodu), od koder so se 
vrnili z dragoceno točko, so -.ogo-
metaši velenjskega Rudarja v nedeljo 
zaigrali ipet pred domaČim občin-
stvom in zmagali z 2 : 0 . Okrog 
4000 gledalcev je bilo izredno zado-
voljno z njihovo igro, zlasti z igro v 
drugem polčasu pa tudi z Rauko-
vičem, nekdanjim nogometašem 
Celika, ki je v nedeljo prvič zaigral v 
dresu Rudarja za prvenstvene točke. 

V prvem polčasu je bila igra 
enakovredna, odvijala se je v 
glavnem po sredini terena. Nogo-, 
metaši Rudarja so prvi nevarnejši 
napad proti vratom odličnega vra-
tarja Novega Sada Markoviča izvedli 
šele v 23. minuti Vlajič je silovito 
streljal, vendar je vratar z lepo para-
do odbil žogo v kot V 41. minuti je 
sledil lep strel Kikiča toda Markovič 

ožiti domačega vratarja Vugda-
liča, v čemer pa niso uspeli, saj niso 
niti enkrat nevarno streljali na gol 
Rudarja. 

Raukovič 
.1 polčasu je bila igra 

izredno dinamična, ' 
V dragem _ ___ 

no dinamična, borbena pa tudi 
zelo kvalitetna, za kar gre zasluga 

so že v prvih minutah drugega 
olčasa začeli nevarno orgožati gol 

jjredvsem domačim nogometašem, 

pol D „ . 
Novega Sada. Priložnosti za zadetek 
so se vrstile eno za drugo, domači 
napadalci pa so izkoristili le dve. V 
49. minuti je Miljkovič izvajal prosti 
strel z roba šestnajstmetrskega 
prostora. Udarec je bil izredno 
natančen in domači so povedli z 
1 : 0. Končni rezultat pa je postavil 
v 59. minuti Rus mir s strelom z 
glavo po lepi podaji Gašiča, ki ie bil 
poleg Janeza Hudaiina najboljši 
igralec v domačem moštvu. Gostje 
io imeli edino priložnost za zadetek 
v 75. minuti, vendar je tedaj stativa 
rešila Rudarjeva vrata. 

V 25. kolu velenjčani gostujejo v 
Vinko vcih. 

ŠMARTNO: MER CATOR 
0:2 (0:2) 

V derbiju 4. spomladanskega kola 
Slovenske nogometne ljge so na sta-
dionu v Šmartnem ob Paki zasluže-
no slavili nogometaši Mercatorja iz 
Ljubljane. Prikazali so zelo dobro 
igro in premagali selekcijo Šmart-
nega z rezultatom 0:2. Srečanje se 
je začelo zanimivo in obetavno, to-
da na razočaranje številnih domačih 
navijačev so gostje že v 19. minuti 

lepi akciji povedli. Po tem zadet-
so tudi domačini nekajkrat ne-

varno ogrozili nasprotnikova vrata, 
vendar pa jim mreže ni uspelo za-
trestl Vseh upov je bilo konec, ko 
so v 39. minuti napadalci Marcatorja 
spretno izkoristili napako domače 
obrambe in dosegli drugi goL Tudi 
po odmoru sta obe ekipi prikazali 
zanimiv nogomet, toda nekaj lepih 
priložnosti na obeh straneh je ostalo 
neizkoriščenih, mrežo oben vratar-
jev pa je rešila tudi vratnica. Nogo-
metaši Šmartnega so si prizadevali 
rešiti vsaj točko, vendar so njihovi 
napadi bili prešibki za čvrsto obram-
bo gostov iz Ljubljane, ki so ob kon-
cu slavili zasluženo in za končno 
osvojitev prvega mesta nadvse po-
membno zmago. 

Selekcija Šmartnega je v nasled-
njem kolu prosta. 

ŠMARTNO: L Podgoršek (P. 
Podgoršek), Podvratnik, A. Pod-
goršek, Klanfer,  Benetek, G. Omla-
dič, Železnik, Hren, Ermenc, A. 
Omladič, Golob (Zalig). 

J. K. 

REKREACIJSKA 
NOGOMETNA LIGA 

V drugem kolu 
dela tekmovanja v rel 
metni ligi tekmovalne skupnosti Ve-
lenje-Mozirje so bili doseženi nas-
lednji rezultati: Šmartno: Bratstvo 
2:2; Usnjar:Elkroi 3:2; Mladost: 
Gradbenik 2:2; Na lestvici vodita 
Šmartno in Bratstvo iz Velenja s tre-
mi točkami 

• ROKOMET 
SEVNICA : ŠOŠTANJ 

18 : 17 (9 : 10) 
V tretjem kolu SR L-vzhod so 

Šoštanjčani gostovali v Sevnici Vso 
tekmo so bih boljši nasprotnik saj so 
vodili do zadnje sekunde tekme ko 
sta sodnika dosodila 9-metrovko. 
Domačin Gane je s prostim metom 
premagal vratarja Vajdla. 

Zadetke za Šoštanj so dosegli: 
Kompan in Skornšek 5, Lesjak 3, 
Melanšek 2 ter Javornik in Jambro-
vič po 1. 

Pri domačinih je bil najuspešnejši 
Novšak s 7 zadetki Šoštanjčani so 
po končani tekmi vložili protest za-
radi izredno slabe organizacije tek-

je bil spet na pravem mesta Gostje 
»o v prvem polčasu igrali bolj 
obrambno in poskušali s protinapadi 

eacijski nogo-

ŠMARTNO: 
POSAVJE 

21:9 (10:2) 
Rokometašice Šmartnega so v bo-

rbi za vrh prvenstvene lestvice v 
vzhodni republiški ljgi zabeležile po-
membno zmago. V derbi srečanju so 
premagale drugouvrščeno ekipo Po-
savja z visokim rezultatom 21:9 in 
se tako prebile na drugo mesto. Do-
mače rokometašice so ves čas sre-
čanja bile mnogo boljši nasprotnik 
in od prve minute dalje neusmiljeno 
polnile mrežo nasprotnic. Zelo do-
bro so igrale v obrambi, s hitrimi na-
sprotnimi napadi pa iz minute v mi-
nuto večale prednost, ki se je ob 
koncu sprevrgla v izdatno in nadvse 
pomembno zmago. 

V naslednjem kolu bodo rokome-
tašice Šmartnega ponovno nastopite 
na domačem igrišču proti ekipi Po-
la ne. 

ŠMARTNO: Verbič, Tajnik, Ko-
lenc 8, Meh 1, Ostojič, Krevzel 1, 
Omladič, Šmerc 6, Urankar 4, Gril 
1, Cigler, Podjavoršek. 

POMEMBNI TOČKI 
V MARIBORU 

Rokometašice Velenja so v mari-
borskem Ljudskem vrtu dosegle 
pomembno zmago nad ekipo Mari-
bora, ki so jo premagale z rezulta-
tom 12 : 17 (6 : 6X V prvem deluje 
bila igra dokaj enakovredna, tako da 
je rezultat ob odmoru bil neodlo-
čen. V, nadaljevanju pa so Velenj-
čanke zaigrale mnogo bolje od 
domačink in si s hitrimi ter učinko-
vitimi protinapadi ustvarile odlo-
čilno prednost 

V naslednjem kolu bo ekipa 
Velenja nastopila na domačem 
igrišču proti Radgoni 

VELENJE: Hleb, Pocajt 1, S. 
Kmetič 1, Špoljar 7, Podbregar 1, 
Kropušek, Bovha 3, Jan 4, Krofi,  M. 
Kmetič. 

Ekipa Velenja zaseda 4. mesto s 
štirimi točkami zaostanka za 
vodečo Dravo. 

ELEKTRA ZMAGALA 
V GOSTEH 

Borba za prvo mesto v Slovenski 
košarkarski ligi še vedno ni odlo-
čena. Ježica in Branik, ki vodita na 
lestvici, sta osvojila točki v gosteh, 
prav tako pa tudi Elektra, ki je z 
dvema točkama zaostanka na 
tretjem mestu. Šoštanjčani so v 
Ljubljani z dobro igro povsem zaslu-
ženo premagali Trnovo z rezultatom 
71 : 89 (40 : 48). Koše za Elektro 
so dosegli: Udrih 23, Polovšak 19, 
Jerič 107 Hliš 10, Breznik 10, S. 
Jošt 8, Kafedič  4, Kokolj 3 in 
Štaherl 2. 

V naslednjem kolu se bodo košar-
karji Elektre na domačem parketu 
srečah z ekipo Pomtnja. 

SINDIKALNO 
TEKMOVANJE 

V KOŠARKI 
Komisija za košarkarsko tekmo-

vanje Velenje - Mozirje bo organi-
zirala od 15. do 27. aprila odprto 
sindikalno prvenstvo v košarki Pri-
javljene ekipe lahko nastopajo samo 
z igralci ki niso registriram v klubih, 
kateri redno tekmijejo. Tekmovanje 
bo teklo po turnirskem sistemu. Pri-
javljene eldpe bodo razdeljene v dve 
skupini kjer bodo igrale vsaka z vsa-
ko. Zmagovalni skupini pa bosta 
odigrali nato finalno  tekmo za prva-
ka velenjsko mozirskega območja. 

• ALPINIZEM 
Franc Čanžek in Mišo Čulk sta 

plezala v Kleku. 31. marca sta pre-
plezala dvesto metrov do Igo Želez-
ničarsko smer, ki ima oceno VI A l , 
A2 in AE1, na dveh mestih pa VI +. 
Za pot sta potrebovala 5 ur in poL 

1. aprila sta preplezala Brankovo 
in Dtagmanovo smer. Prva ima oce-
no VI, druga pa IV +. Za prepleza-
nje Brankove smeri sta potrebovala 
4 ure, za Drag mano vo pa 2 url 

2. aprila pa sta preplezala še 2o-
harov steber, ki ima oceno VI Al in 
A2. 

• PLANINSTVO 
OBČNI ZBOR IN 
PREDAVANJE 

Danes, 14. aprila, bo ob 18. uri v 
sejni dvorani velenjske občinske 
skupščine občni zbor Planinskega 
društva Velenje. Na njem bodo pla-
ninci najprej pregledali svoje delo v 
lanskem letu, ki je bilo izredno pe-
stro. Glavno težišče dejavnosti je bi-
lo razvijanje množičnega izletmštva, 
s katerim je društvo pridobilo veliko 
novih članov. Precej skrbi je bilo po-
svečene tudi vzgoji kadrov, udeležbi 
na orientacijskih tekmovanjih, gojit-
vi tradicij NOB, raznim propagand-
nim akcijam in družabnim sreča-
njem, ne nazadnje pa še urejanju 
društvene pisarne, vzdrževanju Ša-
leške planinske poti in opremljanju 
planinske koče na Paškem Kozjaku. 

V letošnjem letu, ko planinci sla-
vijo za vse Slovence pomemben jubi-
lej - dvestoletnico prvega vzpona na 
Triglav, je program dela društva še 
posebno bogat. Poleg organizacije 
številnih planinskih izletov, ki med 
drugim pomenijo uspešno krepitev 
obrambnih sposobnosti občanov, bo 
društvo še več pozornosti namenilo 
predvsem delu z mladino in akcijam 
na propagandnem področju. Veliko 
dela pa čaka velenjske planince tudi 
pri obnavljaju Šaleške planinske po-
t i povečanju skrbi za varstvo narave 
in drugem. 

Člani Planinskega društva VEle-
nje so seveda prepričani, da bodo 
kljub široko zastavljenemu progra-
mu dela vse zadane naloge zmogli 
uspešno izpolniti. V ta namen bodo 
na občnem zboru izvolili tudi novo 
vodstvo društva, posamezne odbore 
in sekcije v vodstvu pa okrepili z 
novimi člani. 

Da bi svoj zbor popestrili, so pla-
ninci za petek pripravili tudi zani-
mivo predavanje. Znani slovenski 
alpinist Peter ŠČETININ iz Ljub-
ljane bo ob prikazovanju barvnih 

. diapozitivov obiskovalce popeljal v 
svet višav, pripovedoval bo o čarih 
alpinizma in zmajarstva. 

S. SAJE 
• ATLETIKA 

KLUBSKI MITING 
LEPO USPEL 

Atleti velenjskega kluba so začeli 
svojo spomladansko sezono s klub-
skim mitingom, ki je bil v soboto na 
stadionu ob jezeru. Nad sto tekmo-
valcev se je nadvse srčno borilo v 
več atletskih disciplinah. Posebej 
mlajši člani kluba so pokazali, kaj so 
pridobili v prizadevnih zimskih tre-
ningih. Najbolj pa je razveseljivo, da 
so pokazali velik napredek ne samo 
v tekaških, temveč tudi v tehničnih 
disciplinah. Tako je razveseljiv rezul-
tat skoka v višino, pa v hoji skokih 
in tudi metih. 

Rezultati: hoja 5 km: 1. Bogdan 
Makovšek 25 : 24,5; 

80 m ovire - ženske: L skupina: 
1. Tanja Šalamon 12,4; 2. Klavdija 
Jug 12,6 (mladinski klubski rekord); 

IL skupina: 1. Polona Cesar 15,6; 
80 m ovire - moški: I. skupina: 

I . Vojko Kranjc 12,6; 
Krogla - moški: 1. Franc Rošer 

12,15; 
Pionirji: 1. Marko Založnik 9,22; 
100 m - ženske: L skupina: 1. 

Tanja Šalamon 13,2; 
Kopje - ženske: 1. zdenka Sla-

tinjek 18,56; 
100 m - moški: 1. Boris Režek 

II,8; 2. Oto Fijavž 12,0; 3.12,2; 
400 m - moški in ženske: 1. Ma-

rina Sluga 1:02,6; 2. Irena Jeromel 
1:04,7; 3. Eva Kumer 1:06,7; 

800 m - moški: 1. Obrad Lazie 2 
: 02,0; 2. Milutin Maslar 2 : 04,3; 3. 
Vlado Molnar 2 : 30,0; 

Daljina - ženske: 1. Vida Majhen 
4,85; 2. Polona Drolc 4,35; 3. Klav-
dija Jug 4,32; 

800 m - ženske: 1. Tinica Holck-
neht 2 : 55,8; 2. Donata Ostrovršnik 
3 : 09,8; 

Disk - moški: 1. Franc Rošer 
44,40; 2. Zdravko Jamnikar 29,58; 

Ženske: 1. Mojca Šturm 28,92; 2. 
Tanja Šalamon 25,56; 

Pionirji: 1. Goran Marčec 21,30; 
Pionirke: 1. Jelka Grobelnik 

17,90; 
3000 m - moški: 1. Pero Anič 9 

: 03,6; 2. Bogdan Urh 9:10,6; 3. 
Franc Marki 9 :13,4; 

Višina - moški: 1. Milan Belcel 
176 (pionirski rekord); 2. Branko 
Pungartnik 173; 3. Davorin Vidali 
170; 

Ženske: 1. Klavdija Jug 148; 2. 
Jana Pečovik 148; 

Krogla - ženske: 1. Mojca Šturm 
10,52; 2. Tanja Šalamon 8,52; 3. 
Jana Pečovnik 7,62; 

4 x 100 m - moški: 1. (Režek, 
Lazič, Maslar, Jamnikar) 47,0; 

4 x 100 m - ženske: 1. (Šala-
mon, Jug, Pečovnik, Slatinjek) 49,2 
(klubski rekord); 

Daljina - moški: 1. Režek Boris 
695; 

Želite graditi hitreje, ceneje in kakovost-
no? 
Gradbeni material EFE ustreza vašim 
željam! 
Za vaše  potrebe  smo pripravili: 
• NOVO MALTO EFELIT 

za strojno ometavanje vseh vrst zidov 
• ZIDAKE EFE 

- modularni blok M 1 f IVI 100, M 150 
in M 200 

- blok za predelne stene M 2, IVI 100, 
M 150 in M 200 

• MALTE EFE 
- M 100, M 150 in M 200 

Rudarsko  energetski  kombinat 
Velenje, 
DO Elektro  filtrski  elementi  EFE 
šoštanj, 
tel.  št.  (063)  851  100 

S m m m K i 
Srečanje Rudar : Novi Sad. Plrvi zadetek Miljkoviča za domače. 

INDUSTRIJA 
GRADBENEGA 
MATERIALA 

Probleme današnjega časa 
ONESNAŽEVANJE OKOLJA 
ENERGETSKO KRIZO 
VARČEVANJE 
REŠUJEJO 
Sch iede l -YU-D IMNIK I 
Sch iede l -YU-ZRAČNIK I 
Schiedel—YU - OBLOZNI ELEMENTI 
Schiedel—YU - ODPRTI KAMINI 
MONTAŽNE TROPREKATNE GREZNICE 
STIBO termoblok 
STATIK montažni stropovi 

GRADNJA ŽALEC 

NAŠ PROIZVODNI PROGRAM 
SCHIEDEL—YU - DIMNIK je troplasten dimnik. Porabi do 40 odstotkov manj goriva ne 
onesnažuje ozračja. Ker je okrogel, daje boljši vlek in je enostaven za čiščenje. Njegov 
Samoten vložek ,e odporen proti kislinam, varen pred zasajevanjem in toplotno obstojen, 
ocniedel dimnik je montažni dimnik, zato cenen pri postavitvi. 

zSrak^h^VJrČ N , K'  V etementU 2 dimnik°m aM ̂  Skrbij° " Ved™ 
SCHIEDEL—YU - toplotno izolacijski obložni elementi za zaključni del dimnika nad streho 
s predfabriciranimi  klinker oblogami. 

SCHIEDEL-YU - ODPRTI KAMINI so novost na našem tržišču. Z njimi si olepšate stano-
vanje in omogočite prijetno in estetsko gretje. 

MONTAŽNE TROPREKATNE GREZNICE so prav tako novost na našem tržišču. Poenosta-
vijo in pocenijo gradnjo, odgovarjajo sanitarnim predpisom in JUS normam glede števila oseb 
v gospodinjstvu. 

STIBO TERMOBLOK je betonski blok s posebnim styropornim vložkom. S tem se doseže 
STIBO BLOKOMJ1' k 0 ' * * 3 " U s t V a r i t e S i S t a , n o v a r č e v a n i e "» ' f l* .  zato gradite tudi vi s 

STATIK MONTAŽNI STROP opečne ali betonske izdelave zmanjša stroške, poenostavi 
montaža 

PROIZVAJAMO. PRODAJAMO IN MONTIRAMO 

^ n d u s t r i j a [ f f i ^ ™ * * ™  GRADNJA. Žalec, Aškerčeva 4. telefon  št (063) 710-740,1 

722—027 °̂ 22—078 ^ ^ 9 r a d b e n i h m a t e r i a , o v L a t k o v a pri Preboldu, tel. (06311 
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vas 
obveščevalec 

koledar 
(tek, 14. april - Valerij 
ibota, 15. april — Helena 
jdelja, 16. april - Božo 
Htedeljek, 17. april - Rudi 
Drek, 18. april - Konrad 
*da, 19. april — Leon 
rt rte k, 20. april - Neža 

dežurstva 
DRAVSTVENI DOM 
ELENJE 
L 4. 1978 od 7. do 19. ure dr. 
•n Kralj 
t 4. 1978 od 19. dr. Nada 
kibar 
5. 4. 1978 do 7. ure dr. Nada 

4. 1978 od 7. dr. Željko 
iC 

t. 4. 1978 do 7. ure dr. Željko 
adič 
. 4. 1978 od 7. do 19. ure dr. r Zupane 

4 1978 od 19. d t Vaher 
tovšek 
. 4. 1978 do 7. ure dr. Valter 
tovšek 
»AVSTVENI DOM 
IŠTANJ: 
l 14. 4. do 17. 4. 1978 dr. 
ter Lazar 

»NA AMBULANTA 
ELENJE: 
K. 4 in 16. 4. 1978 dežuren 
t. Božo Jevšek Velenje, Kidri-
»va 17. . 
d 8. do 12. ure te dežurni v 
)bni ambulanti SSZD Velenje, 

ie de 
SZD 

Der pa je v pripravljenosti do-

ETERINARSKA POSTAJA: 
tt 14 4. do 21. 4. 1978 dipL 
rterinar Franci Blatnik, Ve-
nje, Stanetova 48, 

prireditve 
Veronika Deseni&a" v Šošta-
|n in Velenju 
! petek, 14. aprila 1978 ob 
>.30 bo v domu kulture Šo-
anj gostovalo Šentjakobsko 

gledališče iz Ljubljane z zgodo-
vinsko dramo Otona Županči-
ča: VERONIKA DESENIŠKA. 
Režija: Vesna Arhar. 
Gledališka predstava »Veronika • 
Deseniška" bo tudi v domu kul-
ture Velenje, v soboto, 15. apri-
la 1978 ob 19.30. 

,.Mozartov večer" 
V četrtek, 20. aprila 1978 ob 
19.30 bo v domu kulture v Ve-
lenju MOZARTOV VEČER, ki 
ga bodo izvedli zagrebški solisti 
in pianistka Dubravka Tomšič. 
Na sporedu so dela Wolfganga 
Amadeusa Mozarta za klavir in 
orkester. 

NUJNO potrebujem sobo v Ve-
lenju ali bližnji okolici za dobo 
dveh mesecev - Ivan Rauter, 
Jenkova 17 a/21, Velenje. 
PRODAM AMI 8 letnik 1971 
registriran, nevozen. Kaiser, 
Velenje, Jenkova 17/D-5. 

ZARADI selitve ugodno pro-
dam spalnico, jedilni kot in ku-
hinjske elemente. Jože Maurer, 
Partizanska 24, Velenje. 

IŠČEM žensko do 60 let sta-
rosti za pomoč v gospodinjstvu. 
Aleksandra Čuček, Prešernova 
9/b, Velenje. 

IŠČEM žensko, ki bi bila pri-
pravljena čuvati 8 mesecev sta-* 
rega otroka, lahko tudi na do-
mu. Kosi, Zidanškova 7, Ve-
lenje. 
VESTNO dekle ah ženo takoj 
redno zaposlimo. Kličite na te-
lefon  851-650. 

UGODNO prodam te raco plo-
ščice, italijanske, 25x25 cm, 
radiatorje nove in rabljene eno 
leto, moped TOMOS T 12 ma-
lo vožen. Stanetova 42, Ve-
lenje. 
PRODAM kuhinjo GORENJE, 
malo rabljeno — Marjeta Štor, 
Velenje, Šaleška 2 /d Informa-
cije od 6. ure dalje 

RENAULT 12 TL - letnik no-
vember 1974, prodam. Infor-
macije po telefonu  (063) 
850-489. 
PRODAM posestvo 4,50 ha, od 
tega je 2,50 ha gozda, precej 
sadnega drevja, novejša hiša, 
elektrika, voda v hiši, v bližini 
ja avtobusna postaja. Vseljivo 
takoj. Primerno za kmečki turi-
zem. Marija Kotnik, Topolšica 
45 pri Šoštanju. 

PRODAM spačka, letnik julij 
1975. Informacije  dopoldan po 
telefonu  (063) 850-030 inter-
na 235, popoldan pa na Šaleški 
2 c/IX, Mazej. 

I GASILSKO DRUŠTVO 
j GABERKE 

PRODA 

avto kombi 160 Super 
Avto je v voznem stanju, cena 30.000.- din. 
Ogled mogoč 14. 4. 1978 od 16. - 18. ure in 15.4. 78 od 9. 
— 11. ure. 
Informacije  na teL št (063) 881-237. 

REDNI KINO VELENJE 
14. 4. petek ob 17.30 in 

19.30 KUNG FU - ZELENI 
OBAD - parodija akcijskega fil-
ma 

15. 4. -r sobota ob 15.30, 
17.30 in 19.30 ZADNJI KRIKI 
IZ SAVANE - italijanski doku-
mentarni Režija: Antonio Cli-
mati, Mario Mora 

16. 4. —, nedelja ob 15.30 in 
17.30 in 19.30, ZADNJI KRIKI 
IZ SAVANE - italijanski doku-
mentarni 

17.4. — ponedeljek ob 17.30 
in 19.30 COSA NOSTRA -
RESNICA O MAFIJI - ameri-
ško-italijanski - kriminalni Re-
žija: Terence Youn. Igrajo: 
Charles Bronson, Lino Venture 

18. 4, torek ob 17.30 in 
19.30 BOBI - LJUBEZENSKA 
ZGODBA NA INDIJSKI NA-
ČIN. Režija: Raj Kopoor. Igra-
jo: Rishi Kapoor, Dimple 
Kapadia 

19. 4. -r sreda ob 17.30 in 
19.30 BOBI - LJUBEZENSKA 
ZGODBA NA ITALIJANSKI 
NAČIN 

20. 4. četrtek ob 17.30 in 
19.30, ŠTURMTRUPPEN - ita-
lijanska barvna komedija. Reži-
ja: Salvatore Samperi. Igrajo: 
Renato Pozzeto, Lino Toffolo 
KINO ŠOŠTANJ 

15. 4. -r sobota ob 19.30 
AKCIJA ŠTADION - jugoslo-
vanska vojna drama. Režija: 
Dušan Vukotič. Igrajo: Igor Ga-
lo, Franjo Majetič 

15. 4.-.sobota ob 15.30.PO-
PAJEVE NORČIJE - barvna 
risanka. OTROŠKA MATINE-
JA 

16. 4. - , nedelja ob 17.30 in 
19.30 COSA NOSTRA - RES-
NICA O MAFIJI - italijanska 
kriminalka. Režija: Salvatore 
Samperi. Igrajo: Reanto Pozze-
to, Lino Toffolo 

17. 4. — ponedeljek ob 17.30 
in 19.30 ZADNJI KRIKI IZ 
SAVANE - italijanski doku-
mentarni film.  Režija: Antonio 
CHmati, Mario Mora 

19. 4. sreda ob 19.30 
ŠTURMTRUPEN - italijanska 
barvna komedija. Režija: Salva-
tore Samperi Igrajo: Renato 
Pozzeto, Lino Toffolo 

2 a 4. T četrtek ob 19.30 
BOBI - LJUBEZENSKA 
ZGODBA NA INDIJSKI NA-
ČIN. Režija: Raj Kapoor. Igra-
jo: Rishi Kapoor, Dimple Ka-
padia 
KINO TOPOLŠČICA 

15. 4. - j sobota ob 16. uri 
KUNG FU - ZELENI OBAD -
parodija akcijskega filma.  Reži-
ja: Norman Foster. Igrajo: Bru-
ce Lee, Van Wiliams 
KINO DOM KULTURE 

16. 4. - j nedelja ob 10. uri 
OTROŠKA MATINEJA - PO-
PAJEVE NORČIJE - barvna 
risanka 

17. 4. -r ponedeljek ob 20 
uri FILMSKO GLEDALIŠČE -
AKCIJA STADION - jugosL 
vojna drama. Režija: Dušan Vu-
kotič. Igrajo: Igor Gale, Franjo 
Majetič 
KINO ŠMARTNO 

18. 4. -T torek ob 18.30 
ZADNJI KRIKI IZ SAVANE -
italijanski dokumentarni film 
Režija: Antonio Climati, Mario 
Mora. 

Z A H V A L A 

ob tragični izgubi ljubega moža in očeta 

H H H p / j 
STANKA 

PETROVIČA 
se iskieno zahvaljujemo vsem, ki ste ga spremljali na njegovi zadnji poti in zasuli 
njegov prerani grob s cvetjem. Posebna hvala kolektivoma REK in Gorenje za poslo-
vilni govor, darovano cvetje ter ostalo pomoč. Še enkrat hvala vsem, ki ste na 
kakršenkoli način počastili njegovo zadnjo pot in dom. 

Žalujoči — žena Ida, sinek Gregor in ostalo sorodstvo 
— — — — — — — — — 

ŠOŠTANJ: 
Poroke: Jurij Hudobreznik, ro-
jen 1954, energetik iz Velenja 
in Marija Vrčkovnik, rojena 
1956, med. sestra iz Šoštanja; 
Slobodan Momoč, rojen 1952, 
električar iz Velenja in Sonja 
Nahtigal, rojena 1957, vzgoji-
teljica iz Raven. 

Smrti: Alojzij Završnik, inv. 
upokojenec iz Letuša 4, star 67 
let; Alojzij Grebenšek, inv. upo-
kojenec iz Konovega, Zupanči-
čeva 10, star 43 let 

VELENJE: 
Poroke: Martin Tajnik, rojen 
1953, elektro inženir iz Velenja 
in Sonja Walland, rojena 1952, 
teh. risar iz Velenja; Jože 
Druks, rojen 1954, str. ključav-
ničar iz Velenja in Breda Sve-
čko, rojena 1959, administrator 
iz Velenja. 

Smrti: Milan Krušič, upoko-
jenec iz Konovega, Kosovelova 
21, star 57 let; Branko Tamše, 
učitelj glasbe iz Velenja, Prešer-
nova 9, star 29 let; Marija Blat-
nik, gospodinja iz Blance 47, 
stara 69 let; Franc Pinter, upo-
kojenec iz Šaleka, star 66 let 

UKV, frekvenca  88,9 MHz -
oddajnik Velenje in 97,2 MHz 
— pretvornik Plešivec 

PETEK 
15,30 Začetek oddaje 
15,35 Pregled sporeda 
15,45 Poročila, obvestila 
16,00 Osrednja informativna 
oddaja 
16,20 Ekonomsko propagandni 
spored 
16,40 Komentirana oddaja 
17,00 Poslušalci Radia Velenje 
čestitajo in pozdravljajo 
17,50 Poročila, obvestila 
18,00 Zaključek oddaje 

NEDELJA 
I. del oddaje 
II,30 Začetek oddaje 
11,35 Pregled sporeda 
11,40 Poročila, obvestila 
11,50 Osrednja informativna 
oddaja 
1210 Ekonomsko propagandni 
spored 
12,20 Včeraj, danes, jutri 
12,30 Odpoved oddaje 

D. del oddaje 
14,45 Poslušalci Radia Velenje 
čestitajo in pozdravljajo 
17,00 Zaključek oddaje 

P. s. 
Prek pretvornika Plešivec, 

- 97,2 MHz, lahko r 
šate tudi program Radia SI 
UKV 2 MHz, lahko poslu-

lovenj 
Gradec, in sicer ob nedeljah od 
10.00 do 11,30 in od 1-2,30 do 
14,45 (marca izjemoma do 
14,00), ob torkih in četrtkih od 
15,30 in ob sobotah od 8,00 
naprej. 

Samoupravna interesna stanovanjska skupnost obči-
ne Velenje 

razpisuje 
po sklepu  izvršilnega  odbora  z dne  10. 4. 1978 naslednja 
prosta dela  in naloge: 

1. tajnika samoupravne interesne stanovanjske skup-
nosti, 

Z tajnico — administrator SISS, 
3. vodje gradbenega nadzora, 
4. nadzornega tehnika v službi nadzora 

Za sklenitev delovnega razmerja morajo kandidati izpolnje-
vati sledeče pogoje: 

pod 1) srednja, višja ali visoka izobrazba splošno izobraževal-
ne, pravne, ekonomske ali gradbene smeri s 5 let prakse, 
od tega 3 leta na podobnih odgovornih delih in nalogah, 

pod 2) administrativna ali ekonomska izobrazba z znanjem 
stenodaktilografije  in 3 letna praksa, 

pod 3) visoka ali višja izobrazba gradbene oz. arhitektonske 
smeri, strokovni izpit s 5 let prakse na ustreznih delih oz. 
nalogah, 

pod 4) gradbeni tehnik s 3 leti prakse na ustreznih delih oz. 
nalogah ter opravljen strokovni izpit. 

Kandidati naj pošljejo prijave z dokazili o izpolnjevanju po-
gojev na naslov: 
Samoupravna interesna skupnost občine Velenje, ..Razpisna 
komisija", Velenje z oznako ..Prijava za razpis". 
Kandidati naj pošljejo prijave v 15 dneh od objave razpisa. O 
izidu razpisa pa bodo obveščeni najkasneje do 31. 5. 1978. 

RUDARSKO ELEKTROENERGETSKI 
KOMBINAT 
VELENJE 

TOZD, družbena prehrana in gostinstvo 

proda 
naslednja osnovna sredstva: 
1. Kamp prikolico 450 q 
2. Turbomikser — kuh. stroj 
Licitacija bo dne 17. 4. 1978 ob 9. uri v ODP Velenje. 

PETR0U 

PETROL LJUBLJANA 
TOZD Trgovina na drobno 
Poslovna enota CELJE 

objavlja  prosto  delo  in naloge 

PRODAJALCA 
za bencinski servis Šoštanj. 

POGOJI: KV prodajalec ali druga strokovna šola. Delo se 
združuje za nedoločen čas s pogojem uspešno opravljenega 
poskusnega dela 3 mesecev. Pismene prijave pošljite na na-
slov: Petro) PE Celje, Mariborska c. 91. 

Z A H V A L A 

Ob nenadni, boieči, mnogo prerani in nenadomestljivi izgubi ljubega moža, očeta, sina, 
brata in vnuka 

BRANKA TAMŠE TA 
se iskreno zahvaljujemo vsem, ki so nam potrtim od žalosti, stali ob strani in nam izrazili 
sožalja, darovali vence in cvetje ter se v tolikšnem številu poslovili od njega in ga 
spremljali na zadnji poti. 
Iskrena hvala zdravnikom ZD Velenje, ki so se v zadnjih trenutkih borih za njegovo 
življenje. Iskrena hvala vsem njegovim sodelavcem in ravnatelju glasbene šole Velenje ter 
govornikom za poslovilne besede. Posebno se zahvaljujemo Delavski godbi RLV, 
Šaleškemu oktetu, Moškemu zboru IGD TUŠ za lepe in ganljive žalostinke. Iskreno se 
zahvaljujemo tudi dobrim sosedom za njihovo nesebično pomoč, prijateljem, sorodnikom 
in njegovim učencem, ter duhovščini za pogrebni obred. 

Žalujoča žena Marija s sinom Dejanom, oče, mama, sestra, stari starši ter ostalo 
sorodstvo. 



Tekmovanje  mladih: Kaj veš o prometu? 
Na šoli Veljka Vlahoviča so mladi pokazali svoje prometno znanje — Nastopil 

tekmovalec srednje šole 
le en 

V sredo, 5. aprila je bil za slovensko gospodarstvo pomemben dogodek. Z ljubljanskega letališči 
Brniku je tega dne prvič poletelo na novo progo letalo JAT boeing 707, ki bo odslej vsako sn 
povezovalo Ljubljano z New Yorkom. Letalo vzleti z ljubljanskega letališča opoldne, let do f 
Yorka pa traja približno osem ur. Nova zračna povezava Ljubljane z New Yorkom omogoča 
venskemu gospodarstvu neposredno in najhitrejšo povezavo Ljubljane z New Yorkom za turi 
poslovne potnike in za prevoz tovora. JAT je v dogovoru z ameriškim letalskim prevoznikom PAN 
dosegel zelo ugoden sporazum o tarifah.  Le-te so najugodnejše in nižje od ostalih cen za letal 
prevoze. Najcenejša karta za polet iz Ljubljane v New York velja 3706 dinarjev. Kot so povedali 
novinarski konferenci  predstavniki JAT bo čez nekaj mesecev boeing 707 na tej progi zamenjalo let 
DC—10. (foto:  S. Vovk) 

V nedeljo je bilo občinsko 
tekmovanje za osnovne in sred-
nje šole na temo Kaj veš o pro-
metu. Organizator tekmovanja 
je bil Svet za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu pri 
skupščini občine Velenje. Tek-
movanja se je udeležilo 79 tek-
movalcev, le eden med njimi pa 
je bil predstavnik srednje šole. 
Pogrešali smo tudi tekmovalce z 
osnovne šole Anton Aškerc in 
iz Šmartnega ob Paki. 

Tekmovalci so morali izpol-
niti testno polo s cestno pro-
metnimi predpisi ter izvesti vož-
njo po mestnih uhcah in spret-
nostno vožnjo na poligonu. 
Razdeljeni so bili v dve skupini 
in sicer na nižjo stopnjo (peti in 
šesti razred) in na višjo stopnjo 
(sedmi in osmi razred). 

Prireditev, ki jo je še pope-
strilo prijetno, sončno dopol-
dne, je ob sodelovanju številnih 
funkcionarjev  zelo dobro uspe-
la. Boj mladih tekmovalcev za 
najvišja mesta je bil oster in 
izenačen. Kljub temu pa se je 
kmalu pokazalo, da so nekateri 
mnogo bolje pripravljeni in da 
je od njih pričakovati najboljše 
rezultate. 

Višek tekmovanja, vsaj za 
gledalce, je bila spretnostna 
vožnja na poligonu. Ni bilo 
lahko obvladovati ravnotežje in 
male ponije med pastmi, ki so 
jih člani komisije nastavili tek-
movalcem No, nekateri so bih 
pravi umetniki na svojih konji-
čkih in so tudi te prepreke kaj 
zlahka premagali. 

Ko je komisija ob koncu 
zbrala vse podatke smo dobili 
naslednji vrstni red. Pri višji 
stopnji je zasedel prvo mesto 
Marijan Kolar učenec šole Velj-
ko Vlahovič, drugi je bil Marko 
Ovniček — Gustav Šilih, tretji 
pa Igor Pimat — Miha Pintar 
Toledo. Pri nižji stopnji je prvo 
mesto zasedel Dani Vrbac - ka-
rel Destovnik Kajuh, drugi je bil 
Savo Osolnik — Gustav Šilih, 
tretji pa Sašo Mažgon - Gustav 
Šilih. , 

Ekipno je zasedla prvo mesto 
osnovna šola Veljko Vlahovič, 
druga je bila osnovna šola Gu-
stav Šilih, tretja pa osnovna šola 
Karel Destovnik Kajuh. 

Kot zanimivost naj omenim 
še to, da je osnovna šola Gustav 
Šilih poslala na tekmovanje eki-
po petindvajsetih tekmovalcev. 
Prav gotovo pohvalno in za 
zgled drugim šolam. 

Na koncu so prvim petim 
tekmovalcem razdelili diplome 
in priznanja, svoj delež pa je 
prispevala tudi TGO Gorenje, ki 
je dala precej simboličnih dariL 
Služba za rekreacijsko dejav-
nost v TGO Gorenje pa je pri-
pravila praktične nagrade, ki so 
jih dobile prve tri šolske ekipe. 

Jože Zakošek, predsednik 
komisije Sveta za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu pa 

nam je ob koncu dejal, daje za-
dovoljen z organizacijo in pote-
kom tekmovanja, manj pa z 
udeležbo tekmovalcev. Pred-
vsem ni bilo tekmovalcev iz 

Spretnostna vožnja na poligonu 
je povzročala največ težav 

srednjih šol, prav gotovo zaradi 
nezainteresiranosti teh šol za 
pouk prometne vzgoje. Tekmo-
valci so bih dobro pripravljeni, 
izstopali pa so nekateri posa-
mezniki, ki so bili res odlični. 
Največje težave je delala tekmo-
valcem spretnostna vožnja na 
poligonu. 

Od 21. do 22. aprila bo v No-
vem mestu republiško tekmo-
vanje, katerega se bodo udeleži-
li: tekmovalec osnovne šole, 
tekmovalec srednje šole in trije 
prometniki pionirji. 

Svet za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu pripravlja 
kot naslednjo akcijo predavanje 
o novostih v cestno prometnih 
predpisih. Prav tako pa priprav-
lja tudi anonimno testiranje 
voznikov po krajevnih skupno-
stih in delovnih organizacijah. 

BORIS ZAKOŠEK 

Dvodnevna delovna akcija v Zavodnjah je uspela — Mladi izkopali okoli 4 kilometre i 
rov za vodovod 

Sobotno jutro je bilo mrzlo, 
nič kaj pomladno. Ponekod po 
Sloveniji je snežilo. Kljub temu 
se je ob 6. pred Rdečo dvorano 
zbralo 75 mladih deklet in fan-
tov. Še ve c bi jih prišlo, a je 
mnoge zadržal deloven dan. 

Niso se odpeljali daleč. Pot 
jih je vodila le do partizanske 
vasice Zavodnje. Tu se je začela 
dvodnevna mladinska lokalna 
delovna akcija, ki jo je v poča-
stitev kongresa ZKS organiziral 
center za mladinske delovne 
akcije pri ZSMS Velenje. 

Solčavsko:  zaostajanje kljub napredku 
Obmejna Solčava je v zadnjih letih na svoji razvojni poti veliko pridobila — Kljub temu 
na turističnem področju vse bolj caplja za drugimi področji — Pičla turistična ponudba 

in razdrobljenost 

V zadnjih nekaj letih je za-
ostala in obmejna krajevna 
skupnost Solčava krenila na 
obetavnejšo razvojno pot. Vsaj 
na prvi pogled, na drugega nam-
reč, vsaj v turističnem smislu in 
kljub vsem pozitivnim premi-
kom, celo zaostaja. Poglejmo 
najprej na kratko kaj so na Sol-
čavskem pridobili v zadnjih le-
tih in kar bi bi pravzaprav mo-
ralo vplivati na obogatitev turi-
stične ponudbe. Najpomemb-
nejša je vsekakor sodobna cesta 
vse do konca Logarske doline, 
ki je bila prej, tako je kazalo, 
edina ovira razvoju turizma; 
krajani so asfaltirali  krajevne ce-
ste in parkirišča in si zgradili le-
po športno igrišče; električna 
energija je bila napeljana do za-
dnje višinske kmetije pod Olša-
vo in Raduho, gradijo pa že ce-
sto do višinskih kmetij v Roba-
novem kotu; pred kratkim so v 
Solčavi pridobili novo avtomat-
sko telefonsko  centralo, tele-
fonsko  omrežje pa že širijo v 
Matkov kot in v Podolševo; iz-
seljevanje iz kraja je v veliki me-
ri zaustavil obrat ISKRE, ki je 
tudi povečal njegovo gospodar-
sko moč; z obrambnim zidom 
so zavarovali zajetje in zbiralnik 
vaškega vodovoda in z organizi-
ranjem odvoza smeti veliko pri-
spevali k čistejšemu okolju; ve-
lik  napredek pa je bil dosežen 
tudi v preusmerjanju številnih 
kmetij, ki bodo nosilke razvoja 
kmečkega turizma. 

Žal'pa ni moč izreči niti be-
sedice pohvale na račun izbolj-
ševanja in večanja prenočitve- • 
nih in drugih turističnih zmog-
ljivosti v Solčavi in v Logarski 
dolini Sodobna in vseskozi 
vzdrževana cesta, prej vir zapra-
ševanja doline in kamen spotike 
v razvojnih načrtih tega podro-
čja, nas sedaj že nekaj mesecev 

vodi v turistično mrtvo in odbi-
jajočo Logarsko dohno. Lepote 
tej dolini zaradi tega ne morejo 
oporekati, pa vseeno ni prav nič 
prijetno, če so vse zimske mese-
ce v dolini zaprti vsi lokah. Pla-
ninski dom je sedaj, ko je v 
sklopu Izletnika, zaprt še dalj 
časa, kot je bil prej, povrhu vse-
ga pa v tem trenutku ne more-
mo pričakovati, da bi ga kaj 
kmalu odprli. Zanemarjanje te-
ga objekta v času, ko je bil za-
prt, je namreč povzročilo pre-
cejšnjo škodo v njegovi notra-
njosti in to bo treba najprej po-
praviti. Odveč je v tem trenut-
ku pripomba, da so prvomajski 
prazniki v Logarsko dolino vsa 
leta nazaj privabljali veliko go-
stov. Zaprta je tudi Turistova 
Rinka v Solčavi in s tem je po-
vedano že skoraj vse. Dodamo 
lahko samo še podatek, da je 
turistična ponudba tega podro-
čja povsem razdrobljena in brez 
prave povezave, za nedoločen 
čas pa je odložena tudi izgrad-
nja trgovsko-turističnega objek-
ta v Solčavi. 

V letu 1975 so na Solčav-
skem našteli 11.000 nočitev, 
prav toliko leto kasneje, lani pa 
se je številka dvignila • na 
15.000. Število nočitev je bilo 
pred drugo vojno neprimerno 
višje. Turistični delavci opažajo 
porast nočitev v planinskih po-
stojankah, vse manj pa je tujih 
gostov, čemur se ob skromni 
ponudbi ni čuditi. V celoti je 
na tem področju 177 sob s 443 
posteljami, od tega je 122 sob z 
279 posteljami pri gostincih, 25 
sob z 91 posteljami v planinskih 
kočah, poleg tega 30 sob s 73 
posteljami pri zasebnikih. 

V takih razmerah se torej s 
številnimi težavami pri svojem 
delu srečujejo delavci solčav-

skega Turističnega društva. 
Kljub vsem problemom jim vo-
lje ne manjka. Predlani so nada-
ljevali z izgradnjo prizidka koče 
pri slapu Rinka. Stavbo so zgra-
dili do strehe in uredili sanitari-
je, lani pa so se morah odločiti 
ah nadaljevati z začeto gradnjo 
ah do koče pripeljati elektriko. 
Odločili so se za drugo in bolj 
smotrno možnost. S pomočjo 
Elektro podjetja v Celju, Kra-
jevne skupnosti Solčava, Gozd-
nega gospodarstva in pripadni-
kov JLA jim je to tudi uspelo. 
Naložba je bila vredna 210.000 
dinarjev, društvo je prispevalo 
150.000 dinarjev in še prosto-
voljnega dela in materiala za 
60.00,0. S tem so omogočili hi-
trejšo gradnjo te priljubljene to-
čke in v društveni blagajni, ki je 
sedaj prazna, se bodo kmalu 
znašli novi dinarji, za nadaljnje 
delo društva nadvse potrebni. 

Lani so solčavski turistični 
delavci pričeli urejati parkiranje 
v Logarski dolini in poskrbeli za 
večjo čistočo doline in so za te 
namene postavili 30 košev za 
odpadke, od katerih pa so mno-
gi že poštah „žrtev" brezvestnih 
gostov. Vse dneve je v Solčavi 
odprta tudi turistična pisarna, 
Solčavani pa so se lotili še izda-
je turističnega vodnika za svoje 
področje. Še nekaj so uspeh. Iz-
letnik je namreč ukinil progo 
do slapa Rinke, na njegovo me-
sto pa je s potrebno mero razu-
mevanja vskočil Viator. 

To so nekateri problemi s ka-
terimi se v Solčavi in v Logarski 
dolini ukvarjajo tamkajšnji turi-
stični delavci in ki jih sami naj-
brž ne bodo mogli razrešiti, 
kljub vsej volji in zagnanosti in 
kljub dobremu sodelovanju z 
vsemi krajevnimi dejavniki ter 
prebivalci 

Na akcijo so bili vabljeni vsi 
evidentirani brigadirji naše 
občine, ki se bodo udeležili 
MDA Samac - Sarajevo. 

Mladi so prišli v Zavodnje po-
magat domačinom pri izkopu 
jarka za vodovod, ki bo napajal 
13 kmetij in nekaj vikendov na 
Vrheh. 

Vodovod, ki bo dolg 6,5 ki-
lometrov in bo segal izpod Šen-
tvida, skoraj do meje s krajevno 
skupnostjo Ravne je za te kme-
tije že kar eksistenčnega pome-
na. 

Kmetje s teh trinajstih kmetij 
so že lani" in letos večkrat zasu-
kali rokave. Tudi nekateri drugi 
domačini so priskočili na po-
moč, delo pa ni šlo tako od rok 
kot bi si želeh in do izvira je 
bilo še daleč. Potem pa so naen-
krat dobili ponujeno pomoč in 
jo seveda prav radi sprejeli. 

Mraz, bilo je okoli ničle, ni 
dopuščal „zabušavanja", pa o 
tem tako nihče ni razmišljaL 
Krampi, lopate in ravnice so se 
bolj ali manj naglo, bolj ah 
manj neutrudno zasajali v zem-
ljo, korenine, kamenje. Pone-
kod je šlo zlahka, drugje je ote-
kala koža in tudi krvavi žulji ni-
so bih redki. Kača izkopa pa se 
je kljub temu vidno daljšala. 

Tudi domači niso želeh stati 
ob strani, ampak so se skupaj z 
mladimi kosah za prestiž. Pa ni-
so pomagali le pri delu, za bri-
gadirje so pripravili jedačo in 
pijačo in najbrž sta marsikateri 
sod in shramba ostala prazna. 

Mladinci so noč prespali po 
domačijah v Zavodnjah, prebu-
dilo pa jih je vedro nedeljsko ju-
tro. Spet so se družno s krajani 

zagnali v zemljo in že neko 
utrujena telesa so se napre 
in potila v prijetnem soncu. 

Mladim so priskočili na poi 
tudi domačini 

Dvodnevna delovna akcija je 
kar prehitro končana. Izkopal 
preko 4 kilometre dolg rov indi 
vanj že položili vodovodne cevi 
jih zasuli. Dokazali pa so tudi, < 
želja mladih za takšno sodelov 
velika, da jih največkrat neuprai 
no in zlonamerno obsojamo i 
javnosti. 

Vodovod še ni končan, še \ 
manjka, še veliko bo potrebno 
storiti, da bodo kmetije na Vi 
dobile težko pričakovano vodu 
se bodo lahko preusmerile in pri 
sodobno kmetovati. Domačini b 
prav gotovo sami naredili koi 
zmorejo in kolikor jim bo dopu 
ta letni čas, ko polje ne moreii 
t i Prav je, da jim bodo mladi 
enkrat priskočili na pomoč. Delt 
hitreje opravljeno, zadovoljstvo 
mnogo večje. 

R ZAKO 

„NAŠ CAS", glasilo Sociali-
stične zveze delovnega ljudstva, 
izdaja Center za informiranje, 
propagando in založništvo 
lenje, Velenje, Titov trg 2, p.o. 

„NAŠ CAS" je bil ustanovljen 
1. maja 1965; do 1. januarji 
1973 je izhajal kot štirinais 
dnevnik ..ŠALEŠKI RUDAR 
kot tednik pa izhaja „NAS 
CAS" od 1. januarja 1973 na-
prej. 

Uredništvo: Marijan Lipovšek (direktor in glavni urednik), Stane 
Vovk (odgovorni urednik), Jože Krajnc, Janez Plesnik, Mira TamSe, 
Boris Zakošek ter Niko Kupec in Dušan Lazar (tehnična urednika); 

Izhaja ob petkih - Uredništvo in uprava 63320 Velenje, Titov trg 
2/II, poštni predal 89, telefon  (063) 850-087 - Brzojavni naslov: 
Informativni  center Velenje. 

Cena posameznega izvoda 4 dinarje, letna naročnina 150 dinarjev (za 
inozemstvo 300 dinaijev). 

Žiro račun pri SDK, podružnici Velenje 52800-603-38482. 

Grafična  priprava ČZP ..Dolenjski list" Novo mesto, tisk tiskarni 
„Ljudska pravica" Ljubljana. 

Nenaročenih rokopisov in fotografij  ne vračamo. 

Za „NAŠ CAS" se po mnenju Sekretariata za informacije  izvršnega 
sveta Skupščine SR Slovenije številka 4 2 1 - 1 / 7 2 od 8. februarja 
1974 ne plačuje temeljnega davka od prometa proizvodov. 


